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Revisió cadastral per al 2011
Aquesta revisió permetrà posar al 
dia els valors de l’impost de l’IBI, 
actualitzats per darrera vegada l’any 
1994. PÀG. 4

Setmana Cultural

Recollida d’escombraries
Des d’inicis de juny, el servei de 
recollida d’escombraries s’ha reduït 
de 6 a 3 dies, amb l’objectiu de 
reduir despeses. PÀG. 4

Esbrossada als boscos de Teià
Gairebé 200 persones es van aplegar 
els passats 30 de maig i 6 de juny 
per col·laborar amb l’esbrossada als 
boscos. PÀGS. 18 i 19
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S U M A R I

EDITORIAL
La força del vot

El passat 25 d’abril Catalunya va viure la tercera onada de consultes po-
pulars. En aquesta ocasió, més de 200 municipis van poder manifestar la 
seva opinió sobre la independència de Catalunya,  i entre ells, el de Teià. 

La jornada va ser tot un èxit. Amb una participació del 30,9%, la pla-
taforma “Teià decideix” va aconseguir superar en 10 punts la mitjana de 
participació arreu del territori, situada al voltant del 20%. Amb aquests 
resultats, Teià s’ha col·locat al capdavant en participació dels municipis 
de la comarca que van celebrar la consulta el 25A, en una jornada festiva, 
on a més es va celebrar la Primera Trobada d’Entitats de Teià. 

El “sí” es va imposar amb un 93,23% de vots, enfront del 4,67% que 
va obtenir el vot negatiu. Però més enllà dels resultats, el missatge és que 
hi ha gent que creu que Catalunya no encaixa en l’Estat Espanyol, i per 
tant, opta per defensar que la nació catalana sigui independent quan se li 
ofereix l’oportunitat de manifestar-ho.

El resultat de la jornada ha estat una demostració de participació ciuta-
dana, civisme i aprofundiment de la democràcia. Aquestes consultes són 
el resultat d’una mobilització popular sense precedents. I en aquest sen-
tit, és delicat comparar els resultats en participació de les consultes amb 
els d’altres comicis electorals. Sobretot tenint en compte la maquinària 
que es posa en marxa en unes eleccions oficials i els milers d’euros que 
s’hi inverteixen. 

Tot i no tenir caràcter vinculant, la celebració de consultes d’aquest ti-
pus té un valor didàctic indiscutible, fa pedagogia del dret a decidir i en 
normalitza la seva celebració. L’esforç fet per la plataforma i persones 
anònimes és ben meritori, sense el seu impuls i implicació la jornada no 
s’hauria pogut desenvolupar de forma satisfactòria. Aquests han estat, un 
cop més, els grans protagonistes de la jornada.

I és que, en democràcia, no hi ha res que pugui substituir la força dels 
ciutadans dipositant el seu vot a les urnes. 

Clara Mir
Regidora de Comunicació

TELÈFONS ÚTILS

Ajuntament (oficines) 93 540 93 50
Avaries FECSA- ENDESA 900 77 00 77
Avaries d’aigua SOREA 902 25 03 70
Avaries de gas  900 39 40 41
Biblioteca de Can Llaurador 93 555 01 04
Bombers de Badalona 93 388 08 80
Casa Rectoral  93 555 30 91
Casa Cultura La Unió 93 540 12 63
Ca la Cecília (Cultura) 93 540 47 96
Casal de Gent Gran  93 540 01 68
Casal de Joves  93 555 36 13
CAP El Masnou  93 555 70 61
Centre Veterninari Teià 93 540 41 20
Correus   93 540 49 27
Escola CEIP El Cim  93 540 90 46
Escola CEI El Bambi  93 540 30 46
Llar d’Infants Els Galamons 93 555 86 32
Escola de Música Clau de Sol 93 540 81 08
Escola de Música Cadença 93 555 75 36
Consultori Municipal 93 540 79 77
Creu Roja (El Masnou) 93 555 21 21
Deixalleria  93 555 86 99
Farmàcia   93 555 35 18
Mercat Municipal  93 555 58 42  
Mossos d’Escuadra  088
Policia Municipal   666 59 67 42  
Poliesportiu   93 540 51 51
Servei d’Educació   93 540 61 77 
Servei Local d’Ocupació  93 555 56 99
Serveis de Manteniment  93 555 62 25
Serveis Socials   93 540 61 40 
Servei de Recaptació  93 540 90 12
Taxis:
   M. Angel Morón  670 22 58 12
   Joan Oliveras        659 598 111/607 498 111 
   Manel Llaberia  670 25 47 29
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L’any 2006 s’aprovaven els projectes de 
construcció de la Biblioteca Municipal, la 
primera fase del Parc de Can Llaurador i 
la rehabilitació de la Masia Can Llaurador, 
en un projecte global d’equipaments cul-
turals i de lleure. La Biblioteca va obrir les 
seves portes ara fa un any i es va determi-
nar l’execució del projecte de rehabilitació 
de la Masia Can Llaurador per a l’any 2010, 
ja que estava inclòs per a aquesta anuali-
tat dins el Pla Únic d’Obres i Serveis de 

Catalunya (PUOSC), mentre que la prime-
ra fase del Parc Can Llaurador ha quedat 
posposat fins el moment en què l’Ajunta-
ment pugui assumir el seu cost. La rehabi-
litació de la masia, amb un pressupost de 
682.000 euros, és subvencionada en un 
95% (497.200€ del PUOSC i 150.000€ de 
la Diputació), així doncs, l’Ajuntament de 
Teià només haurà de posar-hi 34.100€.

El govern d’ERC i CiU, i després el Ple Mu-
nicipal, va acceptar la subvenció i execució 
de l’obra, en el benentès que, malgrat el de-
licat moment econòmic de la tresoreria mu-
nicipal, no podíem perdre una subvenció 
de 647.000€ i que paga la pena fer l’esforç 
d’invertir aquests 34.100 € a canvi d’obtenir 
pel poble un espai cultural i històric directa-
ment relacionat amb la Biblioteca i el futur 
Parc. El govern s’ha compromès a no sobre-
passar, sota cap concepte, el cost previst del 
projecte, ja que no ho podríem assumir. Així 
mateix, tampoc s’obriran les dependències 
de la masia a càrrec de l’Ajuntament, fins 
que econòmicament es pugui fer front a la 
despesa de manteniment i personal.

La superfície útil a la planta baixa de 
la masia és de 166,15 m2, i de 164,79m2 
a la primera planta, on s’ubicarà la seu 
de l’Arxiu Històric de Teià (sala de treball, 
àrea de conservació, àrea d’ingrés, magat-
zem i maquinària). A la planta baixa, s’hi 
ubicaran dependències annexes a l’arxiu 
històric (recepció, despatx de consulta, 
despatx tècnic de l’arxiu i servei) i el bar 
cafeteria que ocuparà únicament 110 m2 
de la planta baixa i que complementarà 
els serveis de la Biblioteca.

PROJECTE REHABILITACIÓ
MASIA CAN LLAURADOR........ 682.000 €

- SUBVENCIÓ GENERALITAT
DE CATALUNYA.......................... 497.200 €

- SUBVENCIÓ DIPUTACIÓ
DE BARCELONA......................... 150.000 €

- APORTACIÓ DE 
L’AJUNTAMENT DE TEIÀ.............. 34.100 €

Josep Botey
Alcalde de Teià

Una de les inversions previstes per a aques-
ta legislatura, concretament per a l’any 2011, 
era la construcció d’un Centre Cívic que aco-
llís a les entitats sense seu i es convertís en 
un espai dinàmic per a les seves activitats i de 
referència per als vilatans i vilatanes. Això ens 
va portar l’any 2008 a demanar subvenció per 
al projecte amb un cost previst de 720.000 € 
i dins el programa General del Pla d’Obres 
i Serveis de Catalunya, es va aconseguir una 
subvenció de 200.000 €.

La situació de crisi que estem patint ens 
ha obligat a proposar a les entitats i als grups 
polítics de l’oposició l’ajornament de la seva 
execució fins l’any 2012, com a mínim, i la 
reducció del projecte previst de 720.000 eu-
ros a 310.000 euros, de manera que sumant 
la subvenció prevista de 200.000 euros, més 
una de 60.000 euros del programa de roda-
lies del PUOSC, l’Ajuntament només hagi 
d’aportar 50.000 euros aproximadament.

Malgrat que aquest projecte quedarà per 
a una propera legislatura, s’ha creat una 
comissió amb representants d’entitats i del 
Consistori per donar-li forma sobre com ha 
de ser i quines necessitats haurà de cobrir. 

Josep Botey, Alcalde de Teià

Una de les assignatures pendents de l’ur-
banisme a Teià és el carrer Jaume Balmes, 
situat en paral·lel a pocs metres del Passeig 
La Riera -des de Berenguer Raudors a Anto-
nio Machado- que ha vist com amb el temps 
s’anaven deteriorant els serveis, així com la via 
de comunicació i accés per als veïns. L’actual 
estat del clavegueram obliga a una reparació 
urgent i inajornable, insistentment reclama-
da pels propietaris dels habitatges i finques 
del carrer.

El govern municipal ha presentat al ve-
ïns una proposta d’urbanització del carrer 
(clavegueram, aigua, paviment i enllume-

nat) amb un cost de 113.000 euros. Però ni 
l’Ajuntament ni els veïns podem atendre en 
aquest moment la despesa. Per aquest motiu 
i d’acord amb els propietaris afectats, s’exe-
cutarà la reparació urgent del clavegueram 
(27.000 euros) finançat a parts iguals entre 
l’Ajuntament i els veïns, deixant per un futur 
proper, pendent d’obtenir una subvenció que 
disminueixi la repercussió dels propietaris, la 
resta d’urbanització i serveis del carrer Jaume 
Balmes.

Josep Botey
Alcalde de Teià

URBANISME

URBANISME URBANISME

REHABILITACIÓ DE LA MASIA CAN LLAURADOR

CENTRE CÍVIC CARRER JAUME BALMES

Projecte arquitectònic de la Masia de Can Llaurador.

Panoràmica del carrer Jaume Balmes.
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L’Organisme Regional de Gestió Tribu-
tària, que depèn del Ministeri d’Hisenda, 
està realitzant aquest 2010 una revisió del 
valor cadastral dels immobles de Teià, per 
aplicar-se el 2011. Aquest procediment el 
duu a terme d’ofici l’organisme cada 10 
anys, a no ser que l’Ajuntament el sol·liciti 
prèviament, però en el cas de Teià la darre-
ra revisió es va fer l’any 1994. Això vol dir 
que ara farà 17 anys que no s’actualitzen els 
valors dels immobles, creant un important  
diferencial entre el valor cadastral de l’im-
moble (que  avui té el valor de 1994) amb 
el valor real.

No haver fet la revisió dins el marge lò-
gic de deu anys provoca que ara sigui més 
gravós per als propietaris d’habitatges i 
finques, perquè s’haurà de posar al dia un 
valor que ara és de fa disset anys. Durant 
els deu anys que fixa l’Organisme de Gestió 
Tributària, entre revisió i revisió,  els valors 
cadastrals dels immobles queden molt des-
fasats respecte dels valors de mercat. Imagi-
neu-vos doncs, en 17 anys. 

La revisió del cadastre que portaran a 

terme els tècnics de la Gerència Cadastral, 
serveix per actualitzar el valor de les finques 
i fixar així la base impositiva a partir de la 
qual es determina la quota de la contribu-
ció. Es tracta, en definitiva, d’un procés per 
posar al dia l’impost més elevat que pa-
guem els ciutadans, l’IBI, que és també el 
més important per a l’Ajuntament, que és 
l’administració que el recapta. Actualment 
l’Ajuntament de Teià ingressa uns 2 milions 
d’euros per aquest concepte.

Som conscients que aquesta és una deci-
sió poc popular, però el Pla de Sanejament 
del nostre Ajuntament, supervisat per la 
Diputació, no permet que es continuï un 
any més sense aplicar la revisió i, malgrat 
que els ajuntaments anteriors se saltessin la 
Llei d’Hisendes Locals que estableix la nor-
ma de fer la revisió cada deu anys, l’actual 
govern estem decidits a aplicar-la el 2011.

Durant aquest proper semestre, es farà la 
revisió cadastral tant de les finques de nova 
construcció com de les antigues. Des de go-
vern lamentem que l’actualització provocarà 
que s’incrementi força el valor, ja que no es 

va fer quan era el moment i som conscients 
que la revisió cadastral representa reequili-
brar la pressió fiscal perquè tothom pagui 
segons les seves propietats. És evident que la 
revisió comportarà un dispendi adicional de 
les despeses domèstiques i amb la voluntat 
de reduir l´impacte, l´Ajuntament ha adop-
tat fórmules per facilitar-ne el pagament, per 
això aplicarà aquesta actualització en deu 
anys, de manera que cada any dels deu, la 
base sobre la qual s’aplica l’impost de béns 
immobles, només augmentarà una desena 
part del diferencial total.

Una vegada aprovada definitivament la  
Ponència de Valors, s’enviarà, des de la ma-
teixa Gerència, una carta a cadascun dels 
propietaris dels immobles de Teià amb el 
valor cadastral específic per a cada finca. 
Serà a partir d’aleshores que s’obrirà el pe-
ríode d’un mes per a les al·legacions dels 
propietaris. S’informarà puntualment de 
quan i on s’establirà l’oficina d’atenció i in-
formació pública del Cadastre.

 
Josep Botey,
Alcalde i regidor de Serveis

URBANISME

Una de les mesures que ha aprovat el 
govern municipal per rebaixar despeses i 
fer front al delicat estat econòmic en què 
es troba el nostre Ajuntament, ha estat 
rebaixar la periodicitat del servei de re-
collida de la brossa i l’orgànica a tot el 
municipi. Això ens suposa un estalvi de 
41.000 euros anuals que, si bé no és una 
quantitat molt significativa, sí que su-
mada a les altres mesures d’estalvi i con-
tenció de la despesa que s’han aplicat, 
ajuda a rebaixar el dèficit que ha tingut 
l’Ajuntament en els darrers exercicis. Un 

dèficit que ha provocat un endeutament 
important i que amb el pressupost res-
tringit i realista, aprovat pel govern per a 
l’any 2010, esperem equilibrar, o si més 
no reduir.

Sabem que aquesta mesura compor-
tarà un sacrifici i una nova organització 
per part dels teianencs i teianenques, 
que haurem de complir al màxim amb 
les dates i horaris de recollida d’escom-
braries, per tal que no s’acumulin deixa-
lles als exteriors dels contenidors. Amb 
aquesta finalitat, s’augmentarà el parc 

de contenidors en 30 unitats per evitar el 
desbordament, sobretot en els punts més 
conflictius. Recomanem dipositar les bos-
ses de deixalles durant la tarda-nit abans 
del dia de la recollida. I per tot això, agra-
ïm la col·laboració, civisme i predisposi-
ció de tots els teianencs i teianenques.

 
Josep Botey,
Alcalde i regidor de Serveis

El nou calendari de recollida ha que-
dat tal i com s’adjunta a continuació:

REBUIG: Passa de sis a tres dies a la 
setmana de recollida: 

- dilluns, dimecres i divendres a partir 
de les 7h.

BROSSA ORGÀNICA: Continua amb 
tres dies a la setmana: 

- dilluns, dijous i dissabtes a partir de 
les 14,30h

VOLUMINOSOS: Sense modificació, se-
gon i quart  dimarts de cada setmana.

SERVEIS

Reducció del servei de recollida d’escombraries

Revisió cadastral per al 2011
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Durant el mes d’abril Teià ha viscut, un 
any més, la celebració de la Setmana Cultu-
ral, amb una diversitat de propostes vincu-
lades a la lectura i a la música. Enguany, la 
protagonista ha estat la Biblioteca de Can 
Llaurador, centre de dinamització cultural 
del municipi, que ha acollit el gruix de tota 
l’activitat.

El tret de sortida va ser la construcció 
d’un conte gegant, i una pila de tallers, or-
ganitzats pels alumnes del Cicle Formatiu 
de Grau Superior d’Educació Infantil de 
l’IES Maremar, i que va ser un èxit entre els 
nens i nenes que hi van participar. 

L’espectacle infantil, Ombres xineses de 
Sherezade Bardají, va acollir gairebé cent 
persones, entre pares, mares i infants, que 
van gaudir de la màgia dels contes amb una 
maleta d’ombres xineses. A més, la Primiti-
va López va organitzar un recital poètic al 
qual assistiren una trentena de persones.

Miquel Desclot va presentar Versos en 

companyia, una lectura de diversos poemes 
italians i anglesos traduïts per ell mateix 
i també poesies de collita pròpia, sempre 
amb un petit comentari introductori. Com 
diu el poeta: “la poesia, com la música, és 
per ser escoltada, per ser sentida”.

Carles Alcoy, amb una mirada irònica i 
corrosiva, explicà un seguit de contes per a 
adults amb el fil conductor L’amor és una cosa 
ben bèstia, dins del Festival multipolar de con-
tes per a adults 2010, que es duu a terme a les 
Biblioteques Municipals del Maresme. 

El mateix dia de Sant Jordi vam xerrar de 
llibres i poemes en un acte organitzat des 
de l’Oficina de Català de Teià i vam mun-
tar una parada de llibres gratuïts davant 
de la Biblioteca. Molta gent va venir a tri-
ar, remenar i a fer el xafarder, i tothom va 
marxar content. Entre grans i petits es van 
emportar uns 240 llibres. 

La sortida a l’exposició del CaixaFòrum, 
Federico Fellini. El circ de les il·lusions; el Ta-

ller d’Opus Tessellatum al Parc Arqueològic 
Cella Vinaria; i la Mostra Literària, van po-
sar el punt i final a la Setmana Cultural.

Totes les activitats van estar emmarcades 
per dues exposicions: Llibres prohibits, situada 
al vestíbul de la biblioteca, una bona mostra 
de la producció editorial del primer terç del 
segle XX a Espanya. I El primer acudit, ubicat 
al Fons Batllori, resultat del curs que en Toni 
Batllori imparteix cada any a l’escola El Cim 
sobre com fer un acudit gràfic.

Per arrodonir-ho, l’entitat Teià Decideix, 
va organitzar dues xerrades amb un gran 
èxit de participació. Una a càrrec de l’histo-
riador i filòsof, Josep Maria Solé i Sabaté; i 
l’altra a càrrec de la Patrícia Gabancho, que 
ens va presentar el seu llibre El retorn dels 
catalans.

 
Emma Peiró,
Regidora de Cultura
1a Tinent d’Alcalde

CULTURA

Setmana Cultural de Teià 2010

Miquel Desclot presentant Versos en companyia. Conte gegant d’El lleó ja no té por.

CANVIS A LA ZONA HORÀRIA DE LA RIERA

AJUNTAMENT DE TEIÀ · Regidoria de Seguretat Ciutadana

Durant la primera quinzena de juliol es posarà en funcionament l’ampliació de la zona 
horària del Passeig de la Riera. Per tal d’incentivar la rotació de vehicles i afavorir el 
comerç, la zona horària s’allargarà fins al carrer Sebastià Dalmau, començant, com fins ara, 
al carrer Pau Casals. 

L’horari serà el següent:
De 9.30h a 13.30 i de 17.00h a 20.00h, de dilluns a divendres, ambdós inclosos; i de 9.30h 
a 13.30h, els dissabtes.

La durada permesa d’estacionament s’allargarà mitja hora, permetent estacionar durant 
una hora i mitja.
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El passat mes de març, al teatre de La 
Palma, es va celebrar el Festival de poesia i 
música, coordinat, dirigit i presentat per la 
Primitiva López.

El festival, que va comptar amb la pre-
sència de la Núria Feliu com a convidada 
d’honor, va engrescar per la diversitat i la 
qualitat de les actuacions, que alternaven 
recitals de poesia i intervencions musicals, 
en un acte que va esdevenir una bona mos-
tra de la riquesa cultural del nostre poble: 
el Cor Atàlia, la Paula Moya, la Maria Rosa 
Ribas, en Josep Badia, la Júlia García, el 
Grup d’Havaneres de La Palma, i alguns 
components de la Colla Sardanista Cel Ro-
gent, van ser els nostres protagonistes.

La cantant Núria Feliu ens va delectar 
recitant les sardanes més populars, a qui 
també va acompanyar la Primitiva López. 
El final de festa el va posar la música d’una 
sardana ballada pels components de la Co-
lla Sardanista Cel Rogent.

La nostra felicitació a la Primitiva López, 
a tots els participants, i als nombrosos as-
sistents que van poder gaudir-ne.

Emma Peiró,
Regidora de Cultura
1a Tinent d’Alcalde

CULTURA

Festival de poesia 
i música a Teià

Núria Feliu i Primitiva López presentant el Festival.

El Cor Atàlia durant l’acte.

La XXVII Mostra Literària va tenir lloc a 
la CMC de La Unió, en el marc d’un ata-
peït diumenge 25 d’abril, amb la celebra-
ció de la consulta popular sobre la inde-
pendència i la 1a Diada d’Entitats. 

L’acte el va presentar la bibliotecària 
Ivana Ares i vam poder comptar amb la 
participació de la Coral Picarol Petits, sota 
la direcció de la Maria Basora i la Júlia 
Carbonell; la Coral Picarol Grans, sota la 
direcció de Maria Millet; i la Coral Esclat i 
el Cor Atàlia, sota la direcció de la Carme 
Julià. A totes elles els nostres agraïments.

Enguany s’han presentat 344 treballs, 
40 més que l’any passat, tot i que conti-
nuen quedant desertes les categories D i 
E. Els treballs premiats passaran a la fase 
comarcal.

El jurat d’enguany ha estat format per 
5 persones del poble: la Núria Espelt, en 
representació del Cim; l’Eva Pérez, en re-

presentació de l’institut; l’Aina Barbolla, 
representant el col·lectiu jove; en Jordi 
Montlleó, com a representant d’una en-
titat; i una persona a qui li agradi llegir, 
representada amb la Roser Fortea. Els 
nostres agraïments a totes elles per la seva 
col·laboració.

Aquest any, a més a més, el jurat ha vol-
gut afegir un premi honorífic a la figura 
d’en Martí Casals Castellsagué, per la seva 
constància, empenta, dedicació, esforç i 
sensibilitat, havent participat any rere any 
a la Mostra Literària. Una bona mostra 
que, les persones grans, encara ofereixen 
molt al conjunt de la població. Aquest 
premi és la primera vegada que s’atorga i 
n’estem ben orgullosos. Moltes felicitats. 

Emma Peiró,
Regidora de Cultura
1a Tinent d’Alcalde

CULTURA

XXVII Mostra Literària de Teià: 
premi honorífic a Martí Casals

Martí Casals recollint el premi honorífic. El jurat de la Mostra donant els premis de poesia.

Els guanyadors i guanyadores han estat:
POESIA, CATEGORIA A (de 6 a 8 anys) 
 ACCÈSSIT: Poema, Sara Gasión Alegrí 
 PRIMER PREMI: Les Etapes del la vida, Estela Pérez Nievas 
POESIA, CATEGORIA B (de 9 a 11 anys)   
 El meu últim cim, Joel Fijo Barnola 
POESIA, CATEGORIA C (de 12 a 14 anys) 
 Us diré un lloc..., Laia Almirall Parra
PROSA, CATEGORIA A (de 6 a 8 anys) 
 ACCÈSSIT: El viatge d’anada a la selva, Joana Felipe Malló 
 PRIMER PREMI: Un cristall qualsevol, Nil Subiranas Nadal
PROSA, CATEGORIA B (de 9 a 11 anys)
 El secret de la Marta i el Pol, Abril Yun Vernia Silva                       
PROSA, CATEGORIA C (de 12 a 14 anys) 
 M’ho va explicar el meu avi, Laia Almirall Parra 
PROSA, CATEGORIA D (de 15 a 18 anys) 
 De cap a les trinxeres, Maria Grau Molina 
PROSA, CATEGORIA F (a partir de 26 anys) 
 Cura Sana, Toni Batllori Obiols



el butlletí nº 111, maig i juny de 2010 L’EQUIP DE GOVERN INFORMA /   7

El divendres dia 28 de maig es va fer 
l’entrega del Premi FREGAM (amb la col-
laboració de la Generalitat de Catalunya, la 
Fundació Pere Tarrés, el Mercat Municipal i 
l’Ajuntament de Teià) d’un cap de setmana 
per a una família a un alberg de la pròpia 
Fundació Pere Tarrés.

L’entrega d’aquest premi es va fer en el 
mercat municipal i es tracta d’un guardó que 
va lligat al foment dels hàbits de compra als 
mercats municipals, amb productes de qua-
litat i sobretot, amb el tracte familiar dels co-
merciants, perquè l’esperit del comerç casolà 
no es perdi.

Al guanyador, felicitats, i als vilatans de 
Teià, animeu-vos a comprar al mercat! 

 
Jordi Soler,
Regidor de Promoció Econòmica

Des del Servei Local d’Ocupació estem portant 
a terme un Curs d’alfabetització digital amb ca-
ràcter intensiu durant els mesos de maig, juny 
i juliol. El curs està orientat a apropar les noves 
tecnologies a les persones sense feina per poder 
treballar millor la borsa de treball, creant perfils 
més dinàmics en aquells punts a ressaltar de cada 
individu, com també la millor redacció dels cur-
rículums que van dirigits a les empreses.

El curs està gestionat pel Consell Comarcal 
del Maresme, que és l’encarregat de la seva di-
fusió mitjançant subvencions rebudes per la Di-
putació de Barcelona i la Generalitat de Catalu-
nya i supervisat des del Servei Local d’Ocupació. 
De moment, al curs hi han assistit 8 persones al 
maig, 8 al juny i 8 més al mes de juliol.

Des de la regidoria de Promoció Econòmica 
felicitem a aquelles persones que han apostat 
per aquest curs i us animem a seguir-lo.

Jordi Soler,
Regidoria de Promoció Econòmica

COMERÇ

SERVEI LOCAL D’OCUPACIÓ

S’entrega el FREGRAM

Curs d’alfabetització digital

Un any més hem celebrat a Teià la Fira 
de Sant Ponç, la nostra Fira. I aquest any 
ha perillat a causa de la crisi que viu el 
nostre país i per la situació de retallada 
dins del nostre Ajuntament. Però l’esforç 
realitzat des de la regidoria de Promoció 
Econòmica i Comerç i la consolidació any 
rere any com una de les fires comercials 
més importants del Baix Maresme, ha do-
nat força a aquesta regidoria i a l’equip de 
govern per lluitar per ella i que arribés a 
bon port.

Un punt destacable ha estat el canvi 
d’imatge: Enlloc d’estands hem tingut car-
pes, que han donat un nou aire a la fira, 
amb una participació de 22 carpes amb 
16 expositors (10 de Teià) i 24 firaires (5 
del nostre poble). La Fira de Sant Ponç 
va ser inaugurada per l’Alcalde de Teià, 
Josep Botey, acompanyat dels regidors de 
Promoció Econòmica de Vilassar de Dalt, 
Cabrils, Vilanova del Vallès i Teià.

La Fira de Sant Ponç és una fira amb una 
àmplia participació en actes, i això fa que 

sigui una fira viva i participativa (concert 
de l’escola Cadença, Havaneres, cotxes 
antics, Trobada de Puntaires, Trobada de 
Plaques de Cava, Judo i com a novetats, 
l’espectacle infantil al Parc Arqueològic 
de la Cella Vinaria, el 1r Torneig d’Escacs 
infantil de Teià per a nens i nenes de 7 a 
12 anys i el sorteig de dos premis d’una 
nit per a dues persones a l’Hotel Colón 
Thalasso).

Però aquesta fira es mou gràcies a unes 
persones que any rere any posen moltes 
hores de feina, i aquesta no és possible 
sense l’ajuda de ciutadans voluntaris que 
perden dies deixant les seves obligacions 
familiars i aportant idees, dedicació i il-
lusió perquè tot funcioni.

Gràcies a tots ells, també als comerços i 
patrocinadors de la nostra Fira i com no, 
a tots els vilatans del nostre poble per la 
seva participació.

 
Jordi Soler,
Regidor de Promoció Econòmica

PROMOCIÓ ECONÒMICA

Fira de Sant Ponç 2010

Els estands comercials situats a La Riera.

Els comerciants del mercat en l’entrega del premi 

FREGRAM.

Exhibició de vehicles antics a la Plaça de la Cooperativa.
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MEDI AMBIENT

Ja tenim treballant la brigada de suport per 
esbrossar boscos a Teià

Des de la Direcció d’Administració i Gestió del Parc Públic 
d’Habitatges (ADIGSA), ens confirmen que aquest mes de maig ja 
s’ha aplicat als rebuts de lloguer de la promoció d’habitatges per 
a la gent gran, l’ajut implícit  al pagament. Amb aquest ajut, els 
llogaters notaran una gran diferència en l’import del mateix (que 
és diferent en cada cas, depenent dels ingressos de la persona o 
unitat familiar).

Aquest ajut té una durada de dos anys i, passat aquest termini, 
s’ha de tornar a demanar. Per part d’ADIGSA avisaran amb temps 
suficient per tal de poder fer els tràmits.

Des de la regidoria de Serveis Socials, juntament amb la 1ª Ti-
nent d’alcalde, Emma Peiró, s’ha insistit durant tots aquests me-
sos – de fet, ADIGSA es va comprometre a fer-ho efectiu al mes 
de gener- per tal  que aquest tema és desencallés. Finalment, ja 
és una realitat de la qual gaudiran totes les persones dels nostres 
habitatges de gent gran.

Sara Pérez, Regidora de Benestar Social

Des dels Plans d’Ocupació, que promou el Departament de Tre-
ball de la Generalitat de Catalunya, ens han concedit un equip de 
treball de quatre persones per a la neteja i esbrossament de les zones 
boscoses del municipi de Teià.

Sota la coordinació de l’ADF de Teià, a qui hem d’agrair una vega-
da més tot el suport i la valuosa tasca que desenvolupen en el nostre 
municipi, i la supervisió del cap dels serveis de manteniment (tam-
bé vinculat a l’ADF), aquest equip ha començat a treballar el mes de 
juny i restaran amb nosaltres fins a finals del mes d’agost.

Aquestes actuacions de neteja forestal són conseqüència de les de-
vastadores nevades del passat 8 de març. Des del Departament de 
Medi Ambient també van iniciar actuacions al Parc de la Serralada 
Litoral entre el 21 d’abril i el 15 de juny, amb dues brigades forestals 
que han treballat en franges de la pista carenera i els accessos trans-
versals. També la Diputació de Barcelona ha posat a disposició del 
Parc una brigada forestal per completar els treballs a la xarxa viària 
complementària, coincidint amb l’activació dels Plans de Prevenció 
d’Incendis, el passat 1 de juny. 

Totes aquestes actuacions se sumen al treball de centenars de 
voluntaris i voluntàries que al llarg de dos diumenges seguits, el 
30 de maig i el 6 de juny, van estar esbrossant una de les zones 
afectades, al coll de can Gurguí, a proposta i sota l’organització 

de l’ADF, el CET i els Amics de la Moto. Aquesta iniciativa popular 
ha comptat amb la col·laboració econòmica, amb un pressupost 
total de 600 euros, i suport logístic de l’Ajuntament, amb la gestió 
dels diferents permisos i facilitant la maquinària i la infraestructu-
ra necessàries.

Emma Peiró,
Regidora de Medi Ambient
1a Tinent d’Alcalde

El passat 6 de febrer d’enguany es va fer la renovació de càrrecs 
a la Junta de Govern del Casal de Gent Gran de Teià.

Van presentar la renúncia dels seus càrrecs els senyors Jordi 
Franquet i Montornès, com a president; i Jaume Bardavio i Co-
lomer.

Com a resultat de l’assemblea realitzada el mateix dia a la Casa 
de Cultura La Unió en va sortir la següent nova junta, essent esco-
llida la senyora Elisa Zarza com a presidenta.

És la primera vegada en la història del nostre Casal que una 
dona en serà la presidenta. Enhorabona!

La resta de membres  de la Junta del Casal són:
Vicepresidenta: Sra. Camila Ricart i Mas
Secretari: Sr. Josep Ramón Erra i Riu
Tresorer: Sr. Marcel Castells i Cahué 
Vocal: Sra. Càndida Ventura i Duran
Vocal: Sr. Miquel Puigvert i Bosch
Vocal: Sra. Anna Roca i Ferran
Vocal: Sr. Emilià Fortea i Canal
Des d’aquesta regidoria voldria agrair personalment el tracte 

cordial i participatiu rebut en tot moment per part de l’antic pre-
sident Jordi Franquet, també d’en Jaume Bardavio, així com a la 
resta de la Junta. 

Com a regidora de Gent Gran ofereixo tot el meu suport a la nova 
Junta del Casal, amb la qual treballem plegats ja des del primer dia. 

Gràcies per tot. 

Sara Pérez, Regidora de Gent Gran

BENESTAR SOCIAL GENT GRAN

Ajuts implícits als lloguers de gent gran Nova Junta al Casal de la Gent Gran

El voluntaris col·laborant en l’esbrossada del 30 de maig.
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Escola Bressol (9h-12h / 15h-17h). Mensuals (11 quotes) 179 € 

Acollida mat í (8h-9h) o tarda (17h-18h). Fix - Mensual  25,50 € 

Acollida matí (8h-9h) o tarda (17h-18h). Esporàdic - Hora 2,75 € 

SERVEI DE MENJADOR 

Dinar, descans i berenar: - Fix  5,31 €/dia

    - Esporàdic 6,50 €/dia

Emma Peiró, Regidora de Cultura i 1a Tinent d’Alcalde

EDUCACIÓ

Preu públic pel curs escolar 2010/2011 del servei d’Escola Bressol Municipal Els Galamons

Pati de l’Escola Bressol Municipal Els Galamons.

El passat 4 de juny el Consell Municipal 
de Cooperació i Solidaritat va organitzar 
una conferència, a càrrec del President de 
Justícia i Pau, Arcadi Oliveres, sota el títol 
“Per unes finances ètiques al servei dels 
pobles”. 

Durant gairebé dues hores, Oliveres 
ens va entusiasmar amb un discurs crític 
amb els governants, però optimista amb la 
possibilitat de dur a terme una alternativa 
financera políticament possible, econòmi-
cament rendible i socialment implicada.

De fet, l’Arcadi va començar la confe-
rència afirmant que, la nostra, és la terce-
ra de les crisis que viu el nostre planeta. 
La primera és la crisi alimentària, amb 
60.000 persones mortes de gana cada dia 
-segons dades de l’ONU-. La segona és la 
crisi energètica; i finalment, la tercera en 
importància, és la que coneixem com a 
crisi financera.

Segons Oliveres, la causa d’aquesta dar-
rera crisi comença amb la pèrdua de la raó 
bàsica del diner, que originàriament funci-
onava exclusivament com a instrument de 
canvi, però que per contra, en l’actualitat 
ha esdevingut un mitjà per a l’especulació. 
Una especulació que és possible actualment 
gràcies a la manca de voluntat política de 
posar-hi fre. I aquesta manca de voluntat 
dels grans governs es veu reflectida en el fet 
que mai cap parlament ha aprovat tirar en-
davant l’anomenada Taxa Tobin: Una taxa 
que s’imposaria sobre els intercanvis de di-
vises i que regularia els moviments especu-
latius de capital.

Mentre el pla d’austeritat de Zapatero su-
posa un estalvi anual de 15 milions d’euros, 
Oliveres explica que el frau fiscal espanyol 
s’estima en 80 milions d’euros l’any, i cu-
riosament, ningú no es preocupa de posar 
mesures d’inspecció per tal de reduir-lo.

I mentrestant, hi ha qui s’esforça en fer 
pagar els efectes de la crisi als immigrants, 
quan la realitat és que dels diners que la 
immigració inverteix en l’Estat, només 
una cinquena part els és retornada en for-
ma d’ajuts i serveis.

En definitiva, l’Arcadi Oliveres ens pro-
posa, com resposta a un sistema de finan-
ces injust, que crea i perpetua les desigual-
tats i exclusions; i com a conseqüència 
d’un sistema bancari opac i orientat a la 
maximització dels beneficis econòmics, 
unes finances ètiques. Tot plegat per co-
mençar a treballar en la construcció de 
respostes financeres per a les necessitats de 
les persones generalment excloses del sis-
tema financer tradicional, i per a aquelles 
organitzacions que cerquen la construcció 
d’una societat justa i inclusiva.

Clara Mir,
Regidora de Cooperació

COOPERACIÓ

Arcadi Oliveres: “La crisi econòmica comença amb l’especulació 
i segueix amb la manca de voluntat política de posar-hi fre”

Panoràmica de la sala de la Biblioteca durant la xerrada.Arcadi Oliveres durant la conferència.



10   / L’EQUIP DE GOVERN INFORMA el butlletí nº 111, maig i juny de 2010

En el marc de la Setmana Cultural a Teià, 
i aprofitant la diada de Sant Jordi, la Co-
missió Jove va organitzar, divendres a la 
nit, un concert davant de la Biblioteca de 
Can Llaurador. L’acte va començar amb 
l’actuació del grup masnoví De improvisto, 
i tot seguit, N’goro N’goro –com ja és habi-

tual en els actes de la Comissió Jove- ens va 
oferir un espectacle pirotècnic. 

El plat fort de la nit, però, va ser l’actu-
ació dels Kumbes del Mambo, un grup de 
versions joves amb espectacles d’animació, 
que ens van fer ballar, cantar i riure fins ben 
entrada la matinada. 

Però la Comissió Jove segueix treba-
llant. Ja han començat a planificar la 
propera Setmana de la Joventut, que en-
guany es realitzarà durant els dies 2, 3 i 4 
de setembre. I aquest any incorpora algu-
nes modificacions respecte els anys ante-
riors: En primer lloc, passa de 7 a 3 dies 
d’activitats; en segon lloc, s’incorpora el 
tradicional Cercatasques de Festa Major, 
un dels actes que aplega més participació 
juvenil; i en tercer lloc, i donada l’actu-
al situació de crisi econòmica, es redueix 
el pressupost en més d’un 30% respecte 
l’any passat.

Si estàs interessat a col·laborar amb la 
Comissió Jove i planificar els actes juve-
nils que fem des de l’Ajuntament, envia 
un correu electrònic a pij@teia.cat i t’in-
formarem de les properes reunions.

Clara Mir
Regidora de Joventut

Succeïda la Caminada dels Tres Pobles, ar-
riba la novena edició de la Festa de l’Esport, 
celebrada els dies 5 i 6 de juny.

La Festa de l’Esport és un esdeveniment es-
portiu de caire recreatiu i a la vegada popular 
on han participat la majoria de municipis 
de la província de Barcelona, municipis que 
obren les seves instal·lacions esportives a 
tots els ciutadans per fer conèixer la seva ofer-
ta esportiva. I precisament un dels municipis 

que s’hi adhereix cada any és el de Teià.
En el poliesportiu, dins la franja horària de 

10,30h a 13,00h, van participar uns 50 alum-
nes de les activitats de multiesport, gimnàsti-
ca rítmica i style dance. I tot l’acte va tenir una 
àmplia participació dels pares dels alumnes.

També es va organitzar un torneig de bàs-
quet d’equips base, un torneig de futbol sala 
exprés i una exhibició de patinatge, amb una 
participació d’uns 150 esportistes i sobretot 

amb la col·laboració de les entitats de l’AE 
Teià, TF5 i el Club de Patinatge Teià, amb un 
públic assistent del voltant de 300 persones.

L’esport uneix, fa amics, salut i agermana, 
això és el que es va viure en el nostre poble, 
Teià, i des d’aquesta regidoria us animo a par-
ticipar en la desena Festa de l’Esport 2011.

Jordi Soler, 
Regidor d’Esports

ESPORTS

Festa de l’Esport 2010

L’AE Teià en el partit celebrat per la Festa de l’Esport.

Els Kumbes del Mambo en el Concert Jove.

El Teià Futbol 5 a la pista exterior del Poliesportiu.

JOVENTUT

La Comissió Jove no s’atura
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EL PLE DE L’AJUNtAMENt APROVA PER UNANIMItAt LA SEPARACIó DEL CONSORCI DIGItAL 
MAtARó-MARESME

El Consorci Digital Mataró-Maresme 
és l’ens que gestiona la televisió pública, 
formada pel Consell Comarcal i 18 ajun-
taments de la comarca, que rep el nom de 
Maresme Digital TV. La participació econò-
mica dels diferents ajuntaments depèn de la 
població de cada municipi, que en el cas de 

Teià, ascendeix a gairebé 19.000 € anuals. 
Les emissions d’aquest canal públic de TDT 
es van iniciar el passat 11 de setembre del 
2007, amb l’objectiu d’oferir als espectadors 
una televisió de proximitat, on els municipis 
en fossin els protagonistes. D’aquesta mane-
ra, tots els municipis adherits al Consorci 
han pogut difondre les seves informacions 
en els espais informatius del canal.

Tot i que es tracta d’un projecte innovador, 
que cobreix una franja informativa impor-
tant per als espectadors, l’actual situació 
econòmica de l’Ajuntament no ens permet 
seguir col·laborant amb aquest Consorci. 
Per la qual cosa, el ple de l’Ajuntament va 
aprovar el passat 27 de maig, per unanimi-
tat de tots els grups, la sortida del Consorci 
per part de l’Ajuntament de Teià.

El Ple municipal és l’òrgan de màxima representació política dels ciutadans de la vila. Integrat per la totalitat 
dels regidors -que en el cas de Teià en són 13, per nombre d’habitants- el plenari és la reunió, convocada per 
l’alcalde, on es discuteixen i s’aproven els temes de la seva competència.

S’APROVA tAxA PER A LA PREStACIó DEL SERVEI DE L’ESCOLA BRESSOL MUNICIPAL

El ple de l’Ajuntament va aprovar el 
passat 27 de maig, per unanimitat dels 
assistents, la nova taxa per a la prestació 
del servei de l’EBM Els Galamons per al 
curs escolar 2010-2011.

Enguany, la quota mensual de l’Escola 
Bressol serà de 179 € per infant escola-
ritzat. Però la llar d’infants ofereix també 
un servei d’acollida per als pares que han 
de deixar els fills abans de les 9h o reco-
llir-los després de les 17h. En aquests ca-
sos, la quota que cal pagar per deixar un 

infant una hora abans, o bé, recollir-lo 
una hora després, és de 25,50 € al mes. 
L’Escola Bressol també compta amb el 
servei de menjador, que té un preu de 
6,59 €/dia en els casos esporàdics, i de 
5,31 €/dia, en cas de fer-ho de dilluns a 
divendres.

L’AJUNtAMENt S’ADHEREIx A LA CONVOCAtòRIA D’AJUtS PER A L’ESCOLARItzACIó DEL 
DEPARtAMENt D’EDUCACIó

EL PLE DE L’AJUNtAMENt EStABLEIx EL PREU DELS CASALS MUNICIPALS D’EStIU

El Departament d’Educació ha obert 
una convocatòria destinada als ajuntaments 
per tal d’oferir ajudes econòmiques per a 

l’escolarització de nens i nenes de 0 a 3 anys 
en situació socioeconòmica desfavorable.
D’aquesta manera, les famílies que es trobin 
en aquesta situació i que hagin matriculat 
els seus fills o filles a l’Escola Bressol Muni-

cipal, podran acollir-se a aquesta convocatò-
ria d’ajuts a l’escolarització.
Aquest punt de l’ordre del dia va quedar 
aprovat per unanimitat de tots els assis-
tents.

El ple del passat 27 de maig també 
va aprovar, amb els vots favorables de 

l’equip de govern (ERC i CiU) i el del 
Grup Municipal de Tots per Teià; i el vot 
en contra del PSC, la taxa per als Casals 
d’estiu.

Enguany, aquesta taxa ha quedat fixada 
en 56,50 € setmanals per als nens i nens 
que no es queden a dinar; i en 96,50 € 
amb dinar inclòs.

Clara Mir, Regidora de Comunicació

EL PLE DE L’AJUNTAMENT
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La crisi econòmica que afecta Catalunya i tota la Unió Europea és 
una crisi de llarg abast que necessita de canvis estructurals per part 
de les administracions públiques. Es tracta d’una crisi que requereix 
la construcció d’un nou model econòmic, que no consisteixi en una 
política monetària basada en l’especulació i la construcció; i la com-
plaença del govern amb les entitats bancàries. 

El govern de Zapatero és un govern contaminat pel liberalisme 
econòmic, que amb actuacions populistes s’ha dedicat a repartir di-
ners a tort i a dret, amb mesures que poc s’acosten a l’antiga idea 
socialdemòcrata de repartir la riquesa per disminuir les desigualtats 
socials. Prova d’això han estat les mesures del govern espanyol prece-
dents a la crisi: 3.500 milions d’euros de la deducció per adquisició 
de vivenda; 7.000 milions d’euros que el govern espanyol va regalar 
a tots els contribuents per a l’estalvi de 400 euros en la declaració de 
la renda; 3.000 milions d’euros amb el xec bebè... I tot plegat, sense 
cap tipus de distinció entre les rendes baixes i les rendes més altes. 

Però aquí no s’acaba tot. Amb el Fons Estatal d’Inversió Local 
(Plan Zapatero) el govern ha gastat 13.000 milions d’euros destinats 
a finançar el totxo, sense cap valor social afegit. Això sí, amb uns 
cartells immensos que anuncien les obres, a 1.500 euros cadascun 

d’ells, no fos cas que algú s’oblidés de veure’n la publicitat. Sembla 
que s’han ressuscitat les tesis keynesianes d’inversió governamental 
en temps de crisi per reactivar el mercat. Però ningú no li ha explicat 
a Zapatero que per reactivar l’economia s’ha d’invertir en projectes 
que generin riquesa i no pas en asfaltar carrers?

I ara el govern espanyol ens sorprèn amb la retallada dels sous dels 
funcionaris i l’apujada de l’IVA que pagarem tots, sense distincions. I 
tot i compartir fermament  la necessitat de sanejar el conjunt de les 
finances públiques, no és de rebut que els ajuntaments –i les classes 
socials més desafavorides- acabin pagant el cost de la crisi econòmi-
ca, atès que les seves hisendes i capacitat d’endeutament es troben 
encotillades per l’actual Llei d’Hisendes Locals. Una llei que provoca 
que els ens locals no tinguin garantits els ingressos necessaris per fer 
front a les competències que avui tenen les administracions locals.

I mentrestant, hi ha més de 90.000 milions d’euros en economia 
submergida i el govern encara no s’ha decidit a lluitar contra el frau 
fiscal amb una agència inspectora eficaç.

I amb tot aquest panorama, encara hi ha algú que dubti si és ne-
cessària la independència?

Grup Municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya

COP DE DESTRAL A LES POLíTIqUES SOCIALS

A LES NOSTRES MANS

Ja ens hem acostumat a escoltar als mitjans de comunicació 
que la crisi s’ha precipitat, ens hem acostumat a les converses 
veïnals de com en sortirem, quan i quin llast haurem d’arrosse-
gar, ens hem acostumat a què la premsa, els poders econòmics o 
els sindicats culpin als polítics i que els polítics es culpin entre 
ells o als anys de disbauxa que els han precedit. 

Però el costum no ens ha d’immunitzar. Tothom sap que per 
curar una malaltia o per resoldre qualsevol problema greu, si-
gui a nivell personal o social, el primer que cal és conèixer-lo, 
identificar-lo, ser conscient de què es té i després buscar les so-
lucions possibles i escollir la més adequada. Aquest és el camí. 
Moltes vegades grans decisions preses des de les administraci-
ons, també des dels ajuntaments, amb bons criteris globals de 
millora en la gestió, en equipaments o en serveis,  ha suposat 
haver de prendre petites decisions que sumades i en temps de 
crisi, com és ara, suposen una càrrega difícil d’assumir i que 
hipoteca l’actual gestió.

Estem buscant culpables i no és culpa específica de ningú i ho 
és de tots. És una crisi de sistema, tots som culpables. Les admi-

nistracions per estirar més el braç que la màniga i els ciutadans 
per demanar i exigir més enllà d’allò que els municipis podem 
assumir. Ja està bé que tinguem consciència de què patim una 
important crisi, però ja n’hi ha prou, no cal lamentar-se més, 
cal treballar per sortir-ne, amb intel·ligència, amb consciència 
de les nostres possibilitats, controlar les despeses però també 
assegurar els ingressos, tenir sentit comú i prioritzar, prioritzar 
molt. Les prioritats són les que ens marcaran la gestió.

I així ho hem entès des de Convergència i Unió i així ho hem 
aplicat al govern municipal. Sabem en què hem fallat (aquest go-
vern i els governs anteriors) i sabem que no podem fallar a la res-
ponsabilitat que els teianencs i teianenques ens van confiar. Per 
això ens hem posat mans a l’obra, prenent decisions valentes i 
responsables, amb visió d’ajuntament però també i sobretot, amb 
visió de vilatans. Tenim davant un repte important, tenim una si-
tuació molt difícil, però com hem dit, coneixem els errors, sabem 
què hem de rectificar, tenim clar la nostra feina i el camí de futur i, 
ho diem convençuts, a CiU no ens espanten els reptes.

Grup Municipal de CiU
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BENVINGUTS AL PARC DE LA SERRALADA LITORAL

VOLEM FER PINyA!

L’home no sap el que pot arribar a fer fins que ho intenta.
Charles Dickens. 

Davant la greu situació econòmica que pateix el nostre municipi 
i el nostre país, en el darrer ple municipal el PSC Teià es va oferir 
a l’equip de govern per treballar plegats per intentar redreçar les 
finances municipals. Aquest oferiment es vol concretar en la re-
dacció conjunta dels pressupostos de l’any 2011 entre l’equip de 
govern i l’oposició.

Som conscients que molt sovint hem estat crítics amb els plan-
tejaments econòmics de l’actual equip de govern, però creiem que 
les diferències es poden escurçar si  treballem plegats. Podem di-
vergir, però alhora, el treball conjunt ens ajudarà a saber trobar els 
acords que ens permetin governar per a tots . Ningú no té perquè 
renunciar a aquells plantejaments polítics que cregui que són es-
sencials i és hora d’abandonar diferències supèrflues en ares de 
sumar voluntats. 

El pressupost del 2011 és molt important ja que l’haurà de gesti-
onar un nou equip de govern que surti de les eleccions municipals 
del proper maig, possiblement estarà estretament controlat en el 
seu desenvolupament per instàncies administratives superiors i no 
podrem acudir a l’endeutament per fer front als problemes de li-
quiditat.  Un acord ara entre tots farà que el nou pressupost sigui 
molt més assumible per al proper Ajuntament. 

Pel PSC de Teià,  el pressupost del 2011 hauria de preveure els 
següents punts essencials:

1. Una política de recursos humans el més ajustada possible, 
negociada  i qualsevol nova incorporació s’haurà de justificar per 
raons d’eficiència i si no és possible una reestructuració dels serveis 
municipals afectats.

2. Treballar per millorar l’eficiència i l’eficàcia dels processos 
dels serveis municipals.

3. Renegociació dels contractes de serveis que tenim signats i 
treballar per la mancomunitat de tot els que sigui possible intentar 
un abaratiment de costos.

4. Avaluar el cost econòmic i social dels serveis que prestem i 
saber ajustar la despesa .

5. Buscar oportunitats que generin nous ingressos municipals 
(patrimonials, impositives o de noves inversions). 

Només si som capaços de fer pinya podrem demanar als nostres vila-
tans que recolzin mesures difícils i que se sumin a la tasca de treballar 
per Teià. 

Grup Municipal del PSC

Si un dia et decideixes a donar una volta pels boscos de Teià, veu-
ràs un cartell al marge del camí que t’informa que estàs entrant en 
el Parc de la Serralada Litoral. Aquest senyal, a part de donar-te la 
benvinguda, t’adverteix que passes a ser usuari del Parc i que ben 
aviat estaràs sotmès a un reglament, que actualment s’està elabo-
rant, atorgant-te una sèrie de drets i de limitacions que cal conèixer.

A primer cop d’ull sembla evident que cal regular les visites que 
fa la gent al parc per tal de poder defensar l’espai natural. És així 
que l’ens gestor del nostre Parc va elaborar una proposta d’orde-
nances que el nostre grup i una sèrie d’entitats, tant locals com 
d’altres pobles de l’espai natural, vàrem considerar massa restricti-
ves envers els visitants.

Un cop comunicada la nostra inquietud als responsables del 
Parc i dins el marc de l’Assemblea d’Entitats, es va confeccionar 
una segona proposta amb aportacions d’entitats esportives, de 
lleure, culturals, cinegètiques, forestals, etc. Després de llargues 
negociacions, primer entre l’heterogeni conjunt d’entitats i pos-
teriorment amb els tècnics del Parc, s’arribà a un text consensuat, 
amb dues excepcions.

La primera es refereix a l’article que regula l’accés de vianants, 
on diu “no es permet la circulació a peu en grup per torrents”. No-
saltres considerem que moltes vegades un torrent serveix de camí i 
no s’escau cap limitació.

La segona, referida a l’accés amb bicicletes o cavalls, sols per-
met passar per camins de més de tres metres d’amplada mitjana. 
Pensem que tenim un important patrimoni històric i cultural en 
camins, que cal recuperar i preservar. La importància d’un camí no 
rau en la seva amplada, ni en la seva llargada i ni tan sols en si té 
paviment; la importància d’un camí es mesura pel nombre de gent 
que el coneix, l’usa i el gaudeix. 

Volem agrair al consorci del Parc de la Serralada Litoral la ini-
ciativa pionera de crear l’Assemblea d’Entitats, que estem segurs 
serveix per fer arribar als responsables del Parc l’opinió de la gent 
que dins el seu temps d’oci gaudeix de l’espai natural de la Conre-
ria, Sant Mateu i Céllecs.

Grup Municipal de txT
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Silvia Ganges

LA REDUCCIÓ EN LA RECOLLIDA DE LA BROSSA
La crisi econòmica ha obligat l’Ajuntament a aprovar un pressupost ben restrictiu de 

cara a l’any 2010. L’elaboració d’un pressupost tan retallat, implica, d’una manera o 
altra, l’obligació de decidir quins serveis es retallen, quins es mantenen i quins s’han de 
reforçar.

En aquest sentit, l’equip de govern ha decidit apostar, i per tant, mantenir, les polí-
tiques socials i de serveis d’atenció a les persones. La intenció, doncs, ha estat la de no 
perjudicar els més afectats per la crisi econòmica, i preservar aquells serveis que hem 
cregut necessaris per a les persones en situacions més desfavorides. 

Tanmateix, també s’ha hagut de fer un exercici d’eficiència financera i estudiar com 
reduir costos en els serveis prestats per l’Ajuntament. Per tot això, el pressupost del 2010 
presenta una reducció en el cost del servei de recollida d’escombraries de gairebé 40.000 
euros respecte l’any 2009. És a dir, el cost del servei de recollida de brossa ha passat 
de 434.866 euros en l’any anterior, a 378.849 euros per al 2010. I això passa, com és 
evident, per la reducció dels dies de recollida, que en comptes de passar 6 dies a la set-
mana, com l’any passat, a partir d’aquest mes de juny, passa a realitzar-se només 3 dies 
a la setmana.

Es tracta d’una mesura temporal, que s’ha començat aquest 1 de juny, que hem cregut 
necessària en aquests moments de crisi.

Però, què en pensa la gent de la reducció dels dies de recollida? Hagués estat millor 
reduir altres serveis en comptes d’aquest? 

Clara Mir

L’ENQUESTA

Et sembla adequada la reducció de la recollida de la brossa com a mesura d’estalvi?

RESULTATS DE L’ENQUESTA DEL BUTLLETÍ 110:

TOTAL: 284 vots

Respostes obtingudes a través del web www.teia.cat, a 
dia 20 de juny de 2010.

Habitatge social: de lloguer o de compra?
A: Hi ha d’haver un nombre major d’habitatges de lloguer que no pas de compra ......... 138 vots

B: Cal que hi hagi més habitatge de compra que de lloguer ...................................................... 98 vots

C: N’hi ha d’haver de totes dues modalitats a parts iguals ........................................................ 48 vots

No ho veig una bona mesura perquè ar-
riba l’estiu i comença a fer més olor. Jo 
buscaria una altra estratègia abans que 
aquesta.
Daniel Bolart Albacete, 58 anys

Considero que és una mala època per 
començar una mesura com aquesta.  A 
l’hivern encara es podria aguantar però 
a l’estiu fa massa calor. Segur que hi ha 
moltes altres coses amb què es podrien 
reduir costos.
Carlota Sarrion Garcia, 33 anys

Cada vegada som més i generem més 
brossa. No crec que sigui una bona 
mesura. Si s’ha de fer  durant una 
temporada perquè es necessita molt, 
encara, però per sempre no. 
Jordi Duran Fraga, 60 anys

En general crec que sí, qualsevol mesura 
que sigui per ajudar el tema de la crisi, 
benvinguda sigui. A nivell personal, no. 
Tinc quatre contenidors davant de casa i el 
restaurant El Cambrai al costat. Es genera 
molta brossa i fa molta pudor. Es podria 
recórrer a altres mesures d’estalvi, no?
Núria Ribas Lladó, 35 anys

D’entrada no em sembla la millor me-
sura, tot i que entenc que cal buscar 
solucions. Jo et diria que només cal mi-
rar el parc de Can Godó, concretament 
la zona infantil. Aquesta està plena de 
brossa, si a sobre reduïm la recollida...
no m’ho vull ni imaginar.
Conchita Rodriguez Ariño, 57 anys

Pot ser una bona mesura durant l’hi-
vern, però a l’estiu no. Jo per exemple 
visc al carrer Àngel Guimerà, que queda 
al costat de la plaça del Mil·lenari. Ara 
han posat un contenidor més perquè 
faltava espai per tanta brossa, no sé què 
passarà si es redueix la recollida. 
Roberto Valverde Forcada, 36 anys
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Horaris d’estiu de la Biblioteca Municipal de Can Llaurador

Durant els mesos de juliol i agost estarà oberta: 

De dilluns a divendres de 16 a 20.30 h

Dimecres de 10 a 14 h

Divendres de 10h a 13h: Bibliopiscina. Ens trobareu a  la 
vostra disposició a la Piscina Municipal de teià per ofe-
rir-vos revistes, llibres viatgers (Bookcrossing) i llibres de 
donatius. Us podreu fer el carnet de la biblioteca i hi haurà 
servei de préstec puntual d’un divendres al següent.  

La biblioteca romandrà tancada del 24 de juliol al 24 
d’agost, ambdós inclosos, i tots els dissabtes dels mesos 
de juliol i agost.

La sala d’estudis estarà instal·lada des del mes de juny fins 
al 30 de setembre.

DAVID BARRUFET
Porter d’handbol del Barça durant 
27 anys

És sens dubte el teianenc més 
internacional, encara que proba-
blement molts descobreixin ara 
que qui ha estat porter d’handbol 
del Barça durant més de 20 anys 
viu a Teià. Hi va arribar fa nou 
anys, gairebé per casualitat, quan 
la seva dona i ell, tots dos de Bar-
celona, buscaven un lloc tranquil on viure al Maresme. Van tro-
bar-lo en un indret de La Vinya i des d’aleshores ja no se n’han 
mogut. Assegura que la integració va ser molt fàcil i que s’hi sent 
arrelat com si hi hagués viscut de tota la vida. Pare d’una nena de 
vuit anys i d’un nen de sis, li agrada desenvolupar tant com pot 
la vida familiar al poble, acompanyar o recollir els nens a l’escola 
El Cim, estar al Parc de Can Godó amb la família, quedar-hi amb 
els amics... I, sempre que pot, agafa la bicicleta per perdre’s per 
contrades maresmenques.

El mític porter d’handbol i fins ara capità de l’equip blaugrana, 
posseeix 71 títols esportius i ha estat considerat en vàries ocasions 
el millor porter del món. Tot i això, resulta de tracte senzill i ama-
ble; el mateix que ha rebut dels seus covilatans, segons comenta, i 
segurament un motiu que ha contribuït a trobar-s’hi tan còmode.

El passat 30 de Maig, en David Barrufet va jugar el seu darrer 
partit al Barça, amb l’emoció i reconeixement que l’ocasió me-
reixia. La seva retirada esportiva coincideix amb el seu quarantè 
aniversari, que va celebrar a inicis de juny. Però en David no es 
retira del món laboral. Al contrari, continuarà treballant al Club, 
concretament al gabinet jurídic, ja que l’esportista és també llicen-
ciat en Dret. Content, assegura que té molts plans per a l’etapa que 
comença i entre ells està el de passar més temps al seu poble. 

T-PEOPLE
Gent de Teià

ELISA ZARZA
Presidenta del Casal d’Avis de Teià

Acaba de complir 78 anys, està 
plena d’energia i, sobretot, de ga-
nes de fer coses. Des de principis 
d’any, és la presidenta del Casal 
d’Avis de Teià, rellevant en Jordi 
Franquet, que deixa el càrrec des-
prés de deu anys d’exercir-lo. Ella 
és la primera dona que presideix 
el Casal, coincidint amb una altra 

dona com a vicepresidenta, la Camila Ricart.
L’Elisa va néixer a Madrid, va créixer a Saragossa i als vint-i-un 

anys es va instal·lar a Barcelona. En formar una família, va co-
mençar a estiuejar a Teià, on va anar a viure quan el marit es va 
jubilar. Explica que, després de mitja vida vivint a la ciutat, i amb 
el seu caràcter actiu, al principi li va costar adaptar-se al canvi. 
Aleshores encara havia de fer amistats fermes al poble, fet que no 
li va ser fàcil... Fins que va conèixer la Paquita del Águila, amb qui 
establiria una gran amistat i qui, més endavant, la introduiria al 
Casal d’Avis que ara presideix.

L’objectiu de l’Elisa per l’entitat és organitzar tantes activitats 
com pugui i animar els usuaris a participar-hi. Fa poc van fer una 
sortida al teatre Poliorama a la qual es van apuntar 36 persones, i 
aquest mes se’n van sis dies a fer la Ruta de la Plata. Tot l’enrenou 
que suposa organitzar, al mateix temps la carrega d’energia. De fet, 
la vitalitat és un dels trets que més caracteritza l’Elisa, que encara 
va a piscina, surt a caminar o fa classes de country a Can Malet 
per poder després ensenyar al Casal els passos bàsics... Disposada 
sempre a aprendre, no vol quedar enrere tampoc en el tema de les 
noves tecnologies. Per això, no va dubtar en tenir la seva adreça 
electrònica així com el seu perfil al Facebook. Un bon exemple que 
l’edat sovint es porta en l’esperit!

Què en sabem dels habitants de Teià? N’hi ha de molt coneguts, alguns que no ho són tant, 
d’altres que no ho són gens... però de ben segur que tots tenim alguna cosa a explicar. 
Des d’aquesta secció volem apropar-nos als teianencs i teianenques a partir de la seva història. 

* Si vols proposar un protagonista per la secció T-people, pots fer-nos arribar el seu nom a butlleti@teia.cat
Elisenda Guiu
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Fidels a la tradició, el passat 9 de maig 
els gegants de Teià van ser testimonis del 
nomenament de la XXV Ciutat Gegantera 
de Catalunya, Manlleu.

Durant tot el cap de setmana se succe-
ïren a la vila osonenca diverses activitats 
entorn el món geganter i la cultura popu-
lar, complimentades amb fires, balls i con-
certs. Més de 400 gegants van anar passant 
al llarg dels tres dies per la capital del Ter.

Diumenge es va dur a terme l’acte cen-
tral. El traspàs de la capitalitat dels ge-
gants. La trobada multitudinària amb 140 
colles vingudes d’arreu dels Països Cata-
lans i fins i tot enguany, de Bèlgica, serví 
perquè Manlleu prengués el relleu a Tàrre-
ga i passés a ser durant un any la ciutat on 

viuran la Cultura i en Treball, i l’Alegria i 
en Pau, gegants i gegantons de Catalunya ; 
juntament amb la Montserrat i en Jordi, i 
la Maria Gleva i l´Eloi, gegants i gegantons 
manlleuencs.

La nostra colla va sortir de Teià de bon 
matí amb autocar. Un cop a Manlleu la 
pluja va obligar a posar els gegants sota 
cobert. Però per sort, només fou per una 
estona. 

Un cop esmorzats i obrint-se el dia, van 
començar els cercaviles, 5 en total des de 
diversos punts de Manlleu fins arribar a la 
plaça Fra Benerdí, on es realitzaren els ac-
tes de traspàs amb els balls corresponents. 
Primer un ball conjunt de les Colles de 
Tàrrega i Manlleu. Després, el ball i l’him-

ne de la XXV Ciutat Gegantera.
Sota els càntics habituals de la fal·lera 

gegantera les colles van anar dispersant-se 
un cop finalitzada la trobada. A diferència 
d’altres anys, en aquesta ocasió, la Colla 
va voler celebrar un dinar diferent. De tau-
la, una taula de tenis-taula que hi havia 
en un parc prop del riu. El menjar dut per 
cadascú de casa seva. Pica-pica, amanides, 
truita de patates, pollastre rostit, faves a la 
catalana, amb una mica de vi…i per a ca-
bar cafè, pastís i cava. 

Sense dubte, el bon ambient que es viu 
a la colla ens fa gaudir de jornades com 
aquesta.

Oriol Ribera

Els gegants presents a la XXV Ciutat Gegantera

Els Gegants de Catalunya amb la Colla de Manlleu.

Plantada final a la Plaça Fra Benerdí.

La Colla de Teià preparant el dinar.

La Colla Gegantera de Teià.
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Ampliació dels locals 
de l’Esplai

Des de fa 16 anys, l’Esplai Itaca gaudeix de la cessió d’uns locals 
a la Llar Santa Rosalia i des de fa un temps intentem aconseguir 
més espai per desenvolupar les nostres activitats amb els més de 
120 nens i nenes que actualment en participen.
Creiem en la importància de la tasca que fem els monitors que 
treballem en l’educació en el lleure i també creiem que és impor-
tant la petjada que entitats com l’esplai deixen en aquells que en 
formen part i en el seu entorn en general; i encara que això d’anar 
a l’esplai no sempre estigui “de moda”, la nostra obligació és 
aconseguir millorar sempre la qualitat de les activitats que oferim 
i fer que les vivències que infants i joves s’enduen del seu pas pel 
nostre centre siguin positives i enriquidores, això es fa encara més 
difícil si hem d’estar pendents d’haver d’anul·lar una activitat pel 
temps o de buscar aixopluc a diferents llocs cada dissabte.
Enguany, iniciem l’estiu amb dos grans projectes, la preparació de 
les Colònies d’Estiu, que sempre són per a infants, joves i moni-
tors una gran experiència, i la construcció d’aquests locals que es-
perem que ben aviat siguin una realitat, però que estan requerint 
d’un gran esforç econòmic. Portar a terme aquest projecte fa que 
hàgim de doblar els nostres ingressos anuals per fer-hi front. Sor-
tosament, hem pogut optar a algunes subvencions amb l’ajuda de 
l’Ajuntament i del MCEC -moviment del qual formem part- però 
encara ens cal buscar fons a través d’altres recursos.
Malgrat tot, hem volgut seguir amb normalitat les nostres activi-
tats de dissabte a la tarda mentre hem engegat el projecte d’ampli-
ació dels locals i ara que ja ha acabat el curs tenim la vista posada 
a l’agost: ens esperen, com sempre, un munt d’aventures: marxem 
de colònies a la casa de Les Tallades, a Vilanova de Sau.

Bon estiu!

Equip de monitors de l’Esplai Itaca

TOTES AQUELLES COL·LABORACIONS ECONÒMIQUES QUE 
PARTICULARS O EMPRESES VULGUIN FER PER IMPULSAR EL 
NOSTRE PROJECTE, SERAN MÉS QUE BENVINGUDES. La Cai-
xa, nº de compte: 2100-1371-46-0200120366

Aprofitem l’ocasió per informar-vos que encara queden algunes 
places lliures per a les nostres colònies d’estiu (Vilanova de Sau 
de l’1 al 8 d’agost). Els interessats us podeu posar en contacte 
amb nosaltres a través de: esplai_itaca_teia@hotmail.com

L’Esplai Itaca d’excursió pel Parc de la Serralada Litoral.

El torneig d’estiu inclou futbol femení

Després de l’èxit de l’any passat, organitzem de nou el torneig 
d’estiu de futbol sala. Aquest any l’aposta més important ha estat 
que “A Teià el futbol enganxa” inclou futbol femení. Tot el mes de 
juliol amb futbol gairebé cada dia a la Pista de l´AE Teià, com ha 
estat habitual des de fa més de 30 anys.

Superat el gran repte d’organitzar i coordinar la I Diada de les 
Entitats, el passat 6 de juny els Llubakus vam participar com a 
voluntaris en l’esbrossada dels boscos de Teià. Tot i la tasca duta a 
terme per més de 150 persones, la situació en què es troba el bosc 
és més que preocupant. Caldrà creuar els dits aquest estiu i esperar 
que no s’imposin ni la calor ni la imprudència.

També dir que, mentre es confeccionava aquest butlletí, els 
Llubakus de Teià vam ser portadors de la flama del Canigó la vigí-
lia de Sant Joan.  Alguns des de Dosrius, altres des del principi de 
la Riera, tant és, per nosaltres fou tot un orgull!

Cal destacar que els Llubakus, ja constituïts com a entitat, 
aquest mes de juliol celebrarem el nostre primer any!

Llubakus de Teià

El foc ha format part des de temps 
immemorials de la nostra cultura. 
Arreu de Catalunya hi ha diversitat 
de festes populars i tradicionals on 
el foc assoleix el protagonisme ex-
pressiu de la celebració i forma part 
indiscutible del patrimoni del país. 

Avui és manté viva la tradició a Catalunya amb milers 
d’actes de foc anuals, per part de centenars de grups de Di-
ables, bèsties de foc i colles infantils, sent grups de cultura 
popular i tradicional amb foc i una tradició amb més de 800 
anys d’història.

Després de llargues reunions entre la federació de dimo-
nis i el govern estatal s’ha arribat a un mal acord en què ens 
regulen de manera excessiva tota activitat a realitzar i incre-
mentant la burocràcia a nivells desorbitants. El 30 d’abril 
va entrar en vigor la llei europea que ens regula a totes les 
colles. Tenim 18 mesos per adequar-nos a la llei o estarem 
sentenciats a mort. Mentrestant, la colla de Dimonis de Teià 
seguirà dient No a la llei del foc!!! Ser dimoni no és cap 
delicte!!!

Si vols ser dimoni o col·laborar amb nosaltres, envia un 
correu electrònic a dimonisteia@gmail.com

Isaac Compañó. Cap de colla dels Dimonis de Teià
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El 25 d’abril de 2010 es recordarà com un dia gran a Teià: va 
ser la gran diada de la democràcia on 1449 persones, un 30.89% 
dels teianencs i teianenques van anar a exercir lliure i democrà-
ticament el seu dret a decidir, tot i no ser un referèndum vincu-
lant. Per a què això fos possible va haver-hi un treball previ de 
sis mesos on moltes persones del poble vam treballar de valent 
per tal de fer-ho possible. Creient en un projecte comú que ens 
unia a tots i a totes. Uns mesos de previsió, organització, tre-
ball constant en les diferents comissions, organitzant xerrades, 
debats, penjant cartells amb una gran campanya informativa, 
muntant paradetes, realitzant el porta a porta, impulsant el di-
àleg, el respecte per les idees, la democràcia i la participació 
ciutadana i, sobretot, treballant per la llibertat d’expressió dels 
catalans i les catalanes.

Moltes gràcies a tots/es i cada un dels membres de l’ ENTITAT 
TEIÀ DECIDEIX PER FER-HO REALITAT.

Però això no és tot, per a què aquest dia fos possible també 
van caldre 150 voluntaris que van donar suport a les meses, a 
l’organització, al control. A tots vosaltres, moltes gràcies per la 
vostra col·laboració.

Cal donar les gràcies, també, a tots els que van participar econò-
micament, ja que el cost real de la consulta va ser de 4870 euros, ha-
vent finalitzat l’exercici econòmic a zero. Sense aquestes donacions 
particulars no hagués estat possible, ja que no s’ha disposat de cap 
ajut econòmic per part d’ajuntaments ni administració pública. 

I per últim, donar les gràcies a totes les entitats que ens han do-
nat suport i que han cregut en aquest moviment ciutadà i polític, 
però no partidista. 

Lluny de no ser un referèndum vinculant, el 25A vam fer un 
pas més en el nou camí que es traça. La societat civil ha creat una 
fórmula que no s’atura. Anem sumant consultes i treballant per la 
llibertat de pensament.

Orgullós de ser català. De pertànyer a un poble que ha respost, 
que ha estat al nostre costat, que ha participat de les activitats, que 
va omplir el carrer de La Palma fins a rebentar. I orgullós d’haver 
pogut votar el futur del nostre país.

Gràcies a tots i totes, gràcies Teià. 
Visca Catalunya i visca el dret a decidir.

Isaac Compañó . President de Teià Decideix.

Ambient del carrer Pere Noguera just abans d’anunciar els resultats.Alguns dels membres col·laboradors del Teià Decideix.

Isaac Companyó fent el discurs d’agraïment.Una mesa de votació a Ca la Cecilia.
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L’esbrossada als boscos de Teià, 
una prioritat

El Club Excursionista Teià, juntament amb l’ADF de Teià i els Amics 
de la Moto vam prendre la iniciativa de fer una esbrossada a les mun-
tanyes més pròximes a la nostra vila.
Els boscos de Teià, igual que els de tot Catalunya, van quedar molt 
malmesos després de la nevada del passat 8 de març. Calia una ràpida 
actuació per evitar danys majors i el nostre club va voler aportar el seu 
petit granet de sorra organitzant dos dies de treball. La convocatòria 
de voluntaris es pot dir que va ser un èxit. 108 persones el dia 30 de 
maig i 92 el 6 de juny. Un total de 153 persones considerant que hi 
va haver gent que va venir els dos dies. Des dels nens de 4 anys fins als 
més grans, tothom va col·laborar amb un gran esforç.  
Els membres de l’ADF amb el seu material van ser els responsables 
d’esmicolar els arbres caiguts, i la resta de voluntaris, amb una feina 
molt feixuga, els encarregats de transportar totes les branques.
Tot i que el resultat de la feina queda curt, ja que els boscos són exten-
sos i la destrossa és molt gran, estem molt orgullosos de la resposta 
de la gent de Teià. 
Ara toca a les institucions oficials continuar la tasca que vam iniciar 
tots nosaltres a fi d’evitar al màxim el risc d’incendis, i per a què ben 
aviat puguem tornar a gaudir dels nostres boscos.
És d’agrair la col·laboració de l’Ajuntament de Teià, que en tot mo-
ment ens va donar suport i va facilitar la feina amb els permisos, el 
material, l’organització, l’ajut econòmic...
Des d’aquestes línies volem donar de nou les gràcies a tothom.

Les properes sortides del nostre club seran les següents:
- 17 de juliol.- Tuc de Mulleres (Vall d’Aran)
- 4 de setembre.- Parc Astronòmic del Montsec (Àger)
- 25 de setembre.- Cañón de Añisco (Pirineu Aragonès)
- Hem de recordar també que el proper 19 de setembre se celebrarà la 
9a edició de la tradicional Caminada Popular per la Serralada Litoral.
També informar que el CET ha creat la secció “Curses de Muntanya” 
per agrupar tots els socis que practiquen alguna de les curses de mun-
tanya que s’organitzen oficialment. Tots els interessats, socis i no so-
cis, poden informar-se a les oficines del Club, al Passeig de la Riera, 
130 baixos (Casal Parroquial), tots els dijous de 19 a 20 hores.

Club Excursionista de Teià

Membres de l’ADF i voluntaris retirant branques trencades.

El 25 d’abril la Penya Barcelonista va participar a la Primera Di-
ada de les Entitats organitzada a la nostra vila. Una porteria amb 
petits forats per provar la punteria i un petit estand amb bufandes 
i samarretes de les 6 copes van fer gaudir la canalla.

Després del decebedor desenllaç a les semifinals de la Champi-
ons contra l’Inter, el Barça no tenia marge d’errada. En un estira i 
arronsa sense precedents amb el Madrid calia guanyar tots els par-
tits que quedaven per revalidar el títol de Lliga. I el penúltim viatge 
era l’1 de maig a Vila-real. La Penya Barcelonista, com en d’altres 
ocasions, va muntar un autocar i es va desplaçar cap a La Plana. La 
setmana anunciava pluges per dissabte, però això no va ser impe-
diment per omplir el bus i acompanyar el Barça en el seu camí cap 
al títol. Al migdia ja érem allà. Un vol per la ciutat i a dinar al “Me-
són El Madrigal”. A la tarda vam anar a veure els companys de la 
Penya Barcelonista de Vila-real, que ens havien convidat a la seva 
seu. I cap al vespre,  ja a les rodalies del camp, crits de Barça! Barça! 
fins entrar al Madrigal. Plàcida victòria del conjunt blaugrana, 1-4, 
que ens apropava encara més cap al títol.

El 16 de maig, com ha estat habitual durant tota la temporada, 
els socis de la Penya van poder desplaçar-se amb bus cap a l’estadi 
per presenciar el darrer partit de Lliga contra el Valladolid, que va 
permetre revalidar el títol de Lliga. Després del partit, festa grossa i 
els parlaments dels jugadors, en un estadi ple de llums i colors.

El dissabte 22 de maig, al Nàutic del Masnou es va fer el sopar 
de cloenda de la temporada. Una trentena de socis van celebrar 

els èxits del Barça en un plàcid sopar. Durant la nit el President 
de la Penya, Vicenç Segarra, va lliurar al President de la Creu Roja, 
Francesc Bonet, un xec de 500 euros per als damnificats d’Haití. Els 
diners es  van recollir el 13 de març, dia que vam tenir el Bus de les 
6 Copes al Masnou. 

El 6 de juny, com cada any,  la Penya  va participar i col·laborar 
en el Festival Pro-Disminuïts Psíquics del Masnou, que arribava a 
la  31a edició, com a darrer acte de la temporada.

Penya Barcelonista El Masnou-Ocata-Teià

Un final de temporada vibrant

Un grup de penyistes fent barcelonisme a Vila-real.
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Sense ganes de jubilar-se

(Per ordre d’esquerre a dreta 
de la foto):

Assumpta Pont, professora 
de l’Escola el Cim des del 
setembre de 1982.
La recerca de tranquil·litat la 
va portar a Teià, fugint de “l’es-
très” de Barcelona. Un cop vi-
vint aquí va veure que guanya-
ria qualitat de vida treballant 
al poble i va demanar la plaça. 
Va ser una de les pioneres pel 
que fa a educació especial dins 
escoles ordinàries. Al Cim ha 
estat cap d’estudis en diverses 
etapes. Assegura que, menys al 
lavabo, ha donat classe a tot 
arreu! Fet produït per la manca 
d’espai en algunes èpoques.

Mercè Bosch, professora 
de l’Escola el Cim des del 
setembre de 1998
Masnovina de naixement, va 
començar a treballar de mestra 
a l’Acadèmia Bosch del mateix 
poble. Després de deu anys 
de docència en un centre pú-
blic de Mataró, va demanar el 
trasllat al Cim per ser l’escola 
desitjada, en tenia excel·lents 
referències per part de pares, 
alumnes i mestres del claustre. 
Al mateix temps, l’ambient 
de Teià li resultava conegut i 
summament agradable.

Montse Arcas, professora 
de l’Escola el Cim des del 
setembre de 1982
La seva història, com afirma 
ella, és d’amor amb Teià. In-

icialment residia al Masnou 
i des del balcó de casa seva 
veia la muntanya de Teià co-
ronada pel Cim, i li encan-
tava. Una excursió casual va 
fer la resta en veure conills 
davant l’escola. Va arribar 
embarassada però cap mes-
tre s’ho creia en veure-la tan 
primeta. En la llarga estada 
a l’escola ha desenvolupat 
tasques de secretària dins 
l’equip directiu, especialista 
i dinamitzadora de plàstica i 
educació especial.

Rosa Homs, professora 
de l’Escola el Cim des del 
setembre de 1981
Va conèixer Teià a través del 
teatre quan acompanyava 
una amiga des de Badalona, 
després dels assajos. Malgrat 
només trepitjar el poble quan 
era de nit en va quedar encan-
tada i no va parar fins que va 
aconseguir la plaça. Ens els 
30 anys a l’escola ha estat cap 
d’estudis, directora, la prime-
ra mestra de P-3, especialista 
en anglès i dinamitzadora de 
la biblioteca.

Núria Olió, professora de 
l’Escola el Cim des del 
setembre de 1994
Es defineix com la professora 
nòmada ja que exerceix en 
tres escoles diferents, a Vilas-
sar de Mar des de fa 17 anys, 
a Argentona des de fa 11 anys 
i a Teià des de fa 16. És l’espe-
cialista en religió.

Què representa treballar en una escola de poble?

Montse Arcas (MA): és meravellós perquè els alumnes que vam 
tenir en els primers anys a l’escola ara ens porten els fills. A més, 
Teià té una situació privilegiada perquè el teixit social és molt posi-
tiu, fet que de vegades, no es dóna en altres indrets.

Mercè Bosch (MB): estic totalment d’acord amb la Montse. Quan 
vaig estar treballant a Mataró vaig trobar a faltar aquesta relació 
més directa que tenia amb els nens i les famílies. A Teià he tornat a 
recuperar aquella sensació que tenia quan treballava al Masnou.

Però això no us converteix en mestres les 24 hores del dia?

Rosa Homs (RH): aquest potser és l’únic aspecte negatiu. De 
totes maneres, la immensa majoria de la gent ho sap diferenciar, 
però n’hi ha que els costa. Tot i així, aquest contacte constant és el 
que trobarem més a faltar d’aquí uns anys, perquè els nens i nenes 
ja no ens coneixeran, ja no sabran que érem mestres d’El Cim.

Assumpta Pont (AP): és veritat, ara passeges pel Parc de Can 
Godó i els nens et criden, et saluden i t’abracen. Això sí que ho 
trobarem a faltar!

MA: és bonic el fet d’estar en un poble perquè coneixes els nens i 
nenes i les seves famílies. Però hi havia dies que estaves a Can Mar-
cual comprant i et venia una mare i et deia: “Ai mira Montse, que el 
meu fill...” i tu li havies de recordar que estaves comprant i que, si no 
era molt urgent, millor parlar-ne en un altre moment a l’escola. Ara, 
també és veritat que quan havies estat malalta t’aturaven per pregun-
tar-te com et trobaves, la gent es preocupa. Això també cal dir-ho!

Als professors sempre se us ha vist molt units, com una 
petita família.

Núria Olió (NO): aquest fet ha estat possible perquè el claustre és 
molt obert. A tots els mestres els agrada participar i són molt integra-
dors. Jo que dono classe a tres centres diferents, veig que són un grup 
molt cohesionat i unit que facilita que puguis fer la teva feina.

MA: de fet, quan han vingut mestres substituts el que han fet és 
integrar-se amb el tarannà del grup.

RH: i el que han intentat és tornar a venir i això és una cosa que 
ens ha fet molta il·lusió, perquè encara que el temps d’estada sigui 
curt, s’hi troben a gust.

AP: un element important i molt il·lustratiu és que tots els mes-
tres hem portat els nostres fills a l’escola de Teià. I això també aju-
da a establir una interacció amb el poble i les famílies.

MA: per tant, això vol dir que creiem en l’escola de Teià!

Oriol Vall-llovera i Gerard Vall-llovera

Enguany 5 professores de l’escola El Cim han dit adéu els nens i nenes al juny i ja no tornaran aquest 
setembre perquè es jubilen! Totes elles han dedicat una llarga part de la seva vida a l’educació dels 
infants de Teià i formen part de la memòria personal de molts vilatans. Hem conversat amb elles per 
saber com s’ho han fet per sobreviure en una professió on es necessita paciència, vitalitat i molta 
alegria i per conèixer què els ha aportat treballar en un poble com Teià.
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Quins han estat els principals canvis que ha patit l’escola al 
llarg d’aquests 30 anys?

AP: mira, nosaltres quan vam arribar érem 12 mestres; ara, en 
som 36, per tant l’escola s’ha triplicat.

MA: aquest element ve donat per una qüestió d’evolució lògica. 
El poble ha crescut i l’escola no deixa de ser un reflex del que és la 
societat que l’envolta.

RH: malgrat l’ampliació de l’escola, els canvis tecnològics i de la 
societat en general, el funcionament emocional de l’ésser humà no 
ha canviat. I, és clar, les relacions dels mestres entre nosaltres i en 
relació als alumnes se segueix regint pels mateixos paràmetres.

AP: un altre canvi important ha estat la legislació. A nosaltres 
ens agradava molt fer la vida de l’escola en contacte amb l’exterior, 
amb la natura; però ara hem d’anar amb compte que no ens pas-
sem la ràtio de nens per professor per anar a 100 metres de l’escola. 
S’han restringit massa les coses.

Amb aquest creixement, sou de l’opinió d’escola única o de 
fer-ne una altra?

AP: crec que una escola petita té uns avantatges, però per altra 
banda, a mi no m’agrada que en un poble petit hi hagi dues escoles. 
Crec que això hagués comportat una espècie de segregació. Quan hi 
ha dues escoles es produeixen separacions: que si aquesta és la de 
la gent del poble de sempre o que si l’altra és la de la gent amb més 
poder econòmic... S’ha de tenir sempre clar el principi d’integració.

RH: jo sí que pensava que, per evitar créixer tant, es podia haver 
ubicat la part d’educació infantil a un espai més accessible, més a 
prop del centre del poble, diferenciant-la una mica, i que educació 
primària estigués com ara. Què perds amb això? Doncs el contacte 
dels grans amb els més petits, que també és un element important.

MB: a Teià els nens i nenes ho porten molt al cor això de ser del 
Cim, ho tenen molt integrat, és com un signe d’identitat, potser fer 
una segona escola faria canviar aquest sentiment de pertinença.

I l’adaptació tecnològica com us ha afectat?

RH: nosaltres vam començar de petites escrivint amb plumier 
i marxem de l’escola que l’únic que ens falta és el llibre digital, 
però ja tenim totes les classes amb pissarra digital! Els avantatges 
a l’aula són immensos perquè et dóna un ventall de recursos molt 

ampli. La manera en com puc ensenyar ara el Renaixement, per 
exemple, és molt més fàcil que fa 20 anys.

MA: és fantàstica la tecnologia perquè quan els nens i nenes han 
de fer presentacions orals vénen amb un llapis de memòria, el con-
necten a l’ordinador solets, accedeixen a internet per complemen-
tar l’explicació... i això ho fan els de 1r de primària!

AP: penseu que quan vam arribar a aquí jo recordo la Rosa fent 
hectocòpies amb gelatina! Era la prehistòria de les fotocòpies.

RH: aleshores fèiem una fitxa de treball amb paper hectocòpia, 
que és com el paper carbó però de color lila. Després posàvem 
aquest paper sobre gelatina i quedava marcada de color lila. Lla-
vors havíem d’anar passant full per full per sobre la gelatina per 
anar fent les còpies. Tot molt artesanal.

Com serà l’escola d’aquí a 30 anys?

RH: ui! És molt difícil de saber! Si fa 30 anys m’haguessis pre-
guntat com seria l’escola ara no m’hauria imaginat mai el que te-
nim avui en dia.

MA: els canvis són molt constants. L’escola és una part de la 
societat i és aquesta la que realment està canviant a gran velocitat. 
L’important és que l’escola no es quedi enrere, més aviat ha de ser 
capdavantera perquè és on hi ha el futur.

I pel que fa a relacions amb alumnes i famílies heu notat 
canvis?

AP: la veritat és que a l’escola no tenim gaire problemàtica con-
flictiva i això crec que ve bastant donat per l’ambient sociocultural 
del poble.

RH: el que sí hem notat és que, com que ja som grans, i molts 
pares són joves, d’alguna manera ens veuen com la persona per 
resoldre algun problema concret, et demanen consell amb més fa-
cilitat. Això sí que ha variat. Quan jo tenia 30 anys calia buscar un 
altre tipus de comunicació amb els pares.

AP: seria com una certa autoritat moral envers els pares. Ara, el 
que sí ha evolucionat és el llenguatge. Abans ningú no utilitzava 
el: pares i mares, nens i nenes. Això és una cosa que s’ha readaptat 
pels canvis socials.

I la implicació dels pares i mares a l’escola?

MB: en aquest aspecte no hi ha problema. Els pares i mares se 
segueixen implicant molt i estan molt per les tasques dels fills; es 
nota més amb els més petits.

AP: però també és veritat que la compaginació entre feina i fa-
mília està complicada perquè veus alguns nens i nenes molt sols; 
els pares han de treballar molt i veuen poc els fills. Tot i això, un 
element positiu és que a les reunions amb els tutors vénen el pare 
i la mare, quan abans només venien les mares.

MA: és un canvi que també s’ha potenciat des de dins l’escola. 
Quan venia una mare sola li dèiem que era important que vingués 
el pare també. El claustre ha insistit molt en això.

MB: fins i tot, alguna vegada, vénen les àvies, perquè també són 
part implicada en l’educació dels infants.

Després de més d’una hora de conversa arriba el torn 
de la pregunta clàssica: recordeu alguna anècdota? En tots 
aquests anys els n’han passat de grosses i divertides!  Totes 
cinc tenen mil records al cap sobre festivals de Nadal, festes 
de Carnestoltes, viatges de fi de curs, excursions i del dia a 
dia a l’escola. Necessitaríem una segona entrevista per a po-
der recopilar totes les vivències al Cim; qui sap, potser en el 
següent número...
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La veu interior

EL TEMPS; TOTA UNA VIDA

Diuen que “no hay mal que por bien no venga” i jo, en aquests 
tres últims dies, diguéssim que ho he pogut comprovar. M’he passat 
tres dies al llit amb una febrada i amb un munt d’hores al damunt 
amb les quals poder pensar, dormir, descansar i, evidentment, 
comprendre moltes coses. Entre gemec i gemec, perquè val a dir 
que el mal de coll i l’estat víric en general mai no són agradables,  
també han hagut moments de total lucidesa en els quals he pogut 
centrar-me i endinsar-me en un dels temes que crec que mai hau-
ríem d’oblidar: el temps... La meva manera de viure i de pensar em 
porta a creure que quan un es posa malalt 
és perquè fàcilment el seu cos, la seva ment 
i en especial, la seva ànima, necessiten pa-
rar. Quan la malaltia arriba a manifestar-se 
físicament, ens transmet molta informació 
sobre el nostre estat actual; com estem, 
com ens sentim, si ens cuidem i mimem 
suficientment, etc. Així doncs, encara que 
sembli una bestiesa, la malaltia ens diu:  
pareu, observeu-vos i prioritzeu-vos.  

És fàcil que estigueu pensant, que aques-
ta vegada a la Sílvia li ha afectat la febre i ha 
començat a delirar, però no us enganyeu, 
que el que us pretenc dir té molt de sentit.

No us passa sovint que esteu mirant una 
sèrie, d’aquestes setmanals, i penseu: “os-
tres ja torna a ser dimarts!”?. Doncs és fàcil 
que quan us descuideu ja s’hagi acabat la 
temporada. L’estiu ja ens empeny de nou, 
després d’un llarg hivern, però i quants estius i hiverns hem viscut? 
I quans ens queden per viure? El cas és que el temps passa d’una 
manera efímera i ni tant sols en som conscients. Ens passem els 
dies, i estareu d’acord amb mi, dient: ja tinc tants anys, el temps 
passa volant, ahir nevava i en res i menys tornarà a ser Nadal...i és 
veritat, el temps no s’atura ni per nosaltres, ni per ningú. 

El Temps és el que és i no és res més que allò que nosaltres fem 
d’ell. Com gaudim el nostre present? Aquesta és la qüestió. Ja 
sé que sempre us acabo dient com n’és d’important valorar allò 
que fem, que diem i que compartim, però és que no menteixo 
quan dic que no hi ha més temps existent que cada instant que 
vivim. 

Si ens perdem en el passat o ens preocupem massa pel futur, no 
és d’estranyar que oblidem el més important que som nosaltres 
aquí i ara. I no em digueu que tots tenim problemes i les coses 

no són tan fàcils, per favor! Adonem-nos 
de quantes circumstàncies hem patit i ens 
han preocupat i que avui ja ni existeixen. 
Realment ens ha valgut tant la pena l’angoi-
xa que hi vam dedicar? No estic dient que 
deixem de sentir, les emocions poden fer 
molt mal, com també un bon mal de coll! 
Només vull recordar que no cal haver de 
posar-se malat per centrar-se i adonar-se de 
tot el que és realment important. Tu ets el 
més important i només de tu dependrà que 
el temps sigui quelcom que valgui la pena. 

Ràpid o lent, el temps avança i és una 
llàstima veure com en un no res se’ns es-
capa de les mans. Però, què tal si parem 
de buscar culpables i deixem el temps en 
pau? No és del temps del que es tracta, 
sinó de les nostres vides i de com volem 
viure-les. Com sempre us convido a dedi-

car uns minuts del dia a aturar-vos, a respirar i sentir què us diu 
i demana el vostre cos i el vostre cor. Vivint cada instant podem 
parar el temps, podem sentir-lo i convertir-lo en amic. Podem fer 
del seu caminar una experiència immensa i digna de ser viscuda. 
Qui ha dit que sempre s’ha d’anar a contracorrent? Siguem un 
amb el temps i fem fora el rellotge!!!

Silvia Ganges

No hi ha més temps 
existent que cada instant 

que vivim

Amb ulls de Pepita...

Per fi ha arribat el dia de poder gaudir del nou pis per a gent 
gran de la Plaça de la Cooperativa, amb tot confort i benestar, 
i bones vistes de Teià per tots els cantons. Als nous pisos hi 
tenim molta tranquil·litat i encara que som pocs, estem molt 
agermanats i ben acompanyats.

Tenim el mercat ben a prop, la parada del cotxe de línia al 
costat i el Casal d’Avis just al davant. Sens falta dels serveis 
d’assistència social, que tots estem ben contents de tenir-los. 
I sempre agraint a l’Ajuntament que hagi aconseguit aquesta 
gran millora i ajuda especial per a la gent gran.

Teià es fa gran, i ja no és el que era fa molts anys. Ara tenim 
mercat tots els dilluns, i alguns diumenges també sardanes. No 

ens podem queixar, perquè fins i tot ara tenim serveis socials, 
que es preocupen perquè no falti de res a la gent gran. Sempre 
estan atents per poder ajudar en tot el que puguin.

Crec que hem d’estar molt agraïts totes les persones d’edat, 
amb aquest servei, ja que sempre vénen a veure’ns per si estem 
bé o ens fa falta alguna cosa. No em vull fer pesada, però jo 
havia d’agrair de part de tots els avis, i aquesta per a mi era la 
millor manera, la feina que fan els serveis socials. En nom de 
tots els avis els donem les gràcies. 

I amb aquestes ratlles us desitjo un bon estiu i que puguem 
viure cada dia en bon estat.

De tot cor,    Pepita Fontana

Dels pisos nous de la Cooperativa
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CELEBREM 60 ANYS!
Som un grup de gent, homes i dones, de Teià 

que  fa deu anys ens vam trobar per celebrar  50 
anys i ens ho vam passar tan bé que després de 
deu  anys més, volem celebrar que en fem 60.

Com que no podem arribar a tothom, utilit-
zem el Butlletí Municipal  per fer-ho extensiu a 
la gent que s’hi vulgui apuntar.

La proposta és fer un sopar en un restaurant 
de la zona,  tots plegats, el mes de setembre i 
passar una estona divertida.

Per tant, si aquest any celebreu, heu celebrat 
o celebrareu 60 anys, poseu-vos en contacte 
amb nosaltres abans del 10 de setembre.

Vídeo Club Teià – Jordi Duran- Passeig de la 
Riera. (horari de 17h a 21h)

Rosa Villaplana

EL COMERÇ A TEIÀ
És una llástima veure com en el darrers anys 

l’afluència de gent comprant al poble ha anat 
disminuint fins al punt que molts teinanecs i 
teianenques ja no compren al mercat ni als co-
merços de Teià. En la majoria de pobles dels 
voltants, els mercats municipals són espais 
d’intercanvi i de convivència, i atrauen altres 

comerços i serveis al seu voltant. Per què a 
Teià això no passa? És per la manca d’apar-
cament al centre de Teià? Manquen ajudes per 
promocionar el comerç al poble? O preferim els 
supermercats i hipermercats?

La manca d’aparcament és evident. Si vius a 
la Vinya, a Vallvellida, a Sant Berger o a la Mo-
lassa per anar a comprar al mercat és impres-
cindible anar-hi en cotxe, sobretot si treballes 
i només vas a la plaça un o dos dies a fer la 
compra de la setmana. En el projecte de la coo-
perativa agrícola estava previst un aparcament 
de “zona blava” per tal de facilitar l’apropament 
dels vilatans al centre del poble, però pel que 
diuen, no es farà perquè no és rendible. Com 
a solució l’Ajuntament va posar en marxa un 
sistema d’aparcament amb rellotge horari a la 
Riera però des de fa temps no hi ha ningú que 
ho controli. A tot això cal sumar-hi la pressió 
que fa la policia de Teià posant multes a aquells 
que paren 5 minuts mal aparcats per comprar 
una barra de pa o fruita al mercat. Potser si 
vigilessin qui posa o no el rellotge en les zones 
horàries la gent podria aparcar per anar al mer-
cat i no ho farien allà on no es pot.

També els nous hàbits de consum fan que tin-

guem poc temps per comprar i per cuinar, i l’actual 
crisi econòmica fa que mirem més pel preu que 
no pas la qualitat i proximitat dels productes que 
consumim. Per això segur que molts prefereixen 
fer la compra als supermercats i hipermercats més 
propers a Teià. Cadascú és lliure de comprar i con-
sumir allò que vulgui, però hauríem de fer l’esforç 
de reflexionar sobre les conseqüències de comprar 
a les grans cadenes de distribució vers els mercats 
municipals i els petits i mitjans comerços.

Els supermercats i hipermercats han fet de-
saparèixer molts  comerços de proximitat, i amb 
ells han fet desaparèixer a la vegada comerci-
ants, treballadors, artesans i pagesos (cal dir 
també que l’especulació inmobiliària dels dar-
rers anys ha fet que al Maresme haguem perdut 
moltes hectàrees de terreny agrícola, ja que era 
més rendible vendre el terreny per a construir 
“urbanitzacions dormitori“ que no pas treballar 
la terra; i molts ajuntaments han estat a favor de 
la requalificació de terrenys agrícoles en terrenys 
urbans per tal d’omplir les seves arques).

Els mercats han estat i són actualment creadors 
de poble, així que si us plau: fem poble! No deixem 
que despareixi el mercat i el comerç a Teià.

Laura Montero Abad

Digues! DIGUES LA TEVA I ENVIA ELS TEUS COMENTARIS A: butlleti@teia.cat
Si vols que el teu text surti en el proper butlletí envia’l abans de l’1 d’octubre.

Busquem originals d’Antoni Batllori Jofré per preparar l’exposició “A. Batllori Jofré i teià” amb la qual volem inaugurar 

la nova ubicació del Fons Batllori (a La Unió, a l’espai que ocupava l’antic CAP). Sabem que va fer molts dibuixos per la 

parròquia, amb motiu dels naixements de criatures, per a gent que es casava, retrats d’amics, ex-libris, dibuixos per la Festa 

de la Vellesa, per entitats, calendaris, logos per empreses, etc. Només volem que ens els deixeu per fer-ne una còpia. 

Podeu posar-vos en contacte amb el toni Batllori als telèfons 932683152 i  696981217.

Gràcies per la vostra col·laboració!

Apunts d’història: EL PAPER DE JOAN ANTONI SAMARANCH EN LA HISTÒRIA DEL BÀSQUET DE TEIÀ

Deixant de banda tota polèmica política 
sobre la figura de Joan Antoni Samaranch 
podem considerar que el nostre poble té 
motius per estar-li agraït.  Va fer possible 
que el somni d’un grup d’afeccionats al 
bàsquet es convertís en realitat: una digna 
pista per practicar el seu esport.

Des de l’any 1932 tenim constància de 
la pràctica del bàsquet a Teià. Durant els 
primers anys, es jugava en condicions molt 
precàries en espais improvisats, com eren 
les places de Sant Jaume i la de Missa. Sem-
bla ser que aquests pioners no ho feien tant 
malament, doncs van guanyar algun trofeu 
i, fins i tot, ensenyaren aquest esport als 
nostres veïns de Premià de Dalt.

Després del lapsus de la Gerra Civil es re-
prengué la pràctica del bàsquet amb ganes 
renovades. Els partits a la “Pensió” van arre-
lar la passió al joc de la cistella a Teià. Amb 
el temps es va decidir fer una pista perma-
nent de bàsquet, el lloc triat va ser l’hort de 

cal Ferrer, i es va fer una subscripció popu-
lar per comprar-lo cap a l’any 1961.

Es va legalitzar l’equip de bàsquet amb el 
nom de Club Esportiu Teià i es remenà cel i 
terra per aconseguir subvencions per cons-
truir una pista amb les seves corresponents 
grades i vestuaris. Aquí juga un important 
paper en Joan Antoni Samaranch, alesho-
res President de la Diputació de Barcelona, 
que va facilitar la trobada de recursos en 
diversos estaments.

Tot mirant el programa dels actes inau-
gurals de l’any 1962 no pot passar desaper-
cebut el contrincant del Teià, que va ser, ni 
més ni menys, el Club Esportiu Laietà, el 
primer club de bàsquet de l’estat espanyol. 
El Laietà va ser fundat per exalumnes de 
l’escola Pia de Sant Anton de Barcelona. Al 
pati d’aquesta escola l’escolapi pare Eusebi 
Millán, l’any 1921, va ensenyar per primera 
vegada als seus alumnes un nou esport que 
havia vist practicar a Cuba.

Jordi i Josep Mª Balada, Arxiu Històric Teià

Josep Duran 5 d’agost de 1962



AGENDA
Dimarts 6 i dijous 8 de juliol a les 18h, al Casal de Joves 
TALLER DE BIJUTERIA I FELTRE
Organitza: Regidoria de Joventut

Divendres 9 de juliol a les 18h, al Casal de Joves
TARDA DE CINE: COBARDES
Organitza: Regidoria de Joventut

Del 8 de juliol al 16 de setembre, a la Cella Vinaria
EXPOSICIÓ ALIMENTUM, menjar i beure en època romana
Entrada gratuïta.

Dissabte 10 de juliol a les 22h, a la Cella Vinària
Concerts a la Fresca: ELBA PICÓ I JORGE SARRAUTE
Farem un repàs dels tangos més coneguts. Preu: 5 euros. 
Organitza: Regidoria de Cultura

Dimarts 13 de juliol a les 18h, al Casal de Joves
TALLER DE MAQUILLATGE
Organitza: Regidoria de Joventut

Dijous 15 de juliol a les 18h, al Casal de Joves
TALLER DE PERRUQUERIA
Organitza: Regidoria de Joventut

Dijous 15 de juliol a les 22h, a Ca La Cecília
Concerts a Fresca: JOFRE BARDAGÍ
Organitza: Regidoria de Cultura

Divendres 16 de juliol a les 18h, al Casal de Joves
TORNEIG FUTBOLÍ
Organitza: Regidoria de Joventut

Dissabte 17 de juliol
EXCURSIÓ AL TUC DE MULLERES (VALL D’ARAN)
Organitza: Club Excursionista de teià
Més informació: www.cet.cat. telèfon: 609 550 414

Dimarts 20 de juliol a les 18h, al Casal de Joves
TALLER DE BIJUTERIA MODERNA
Organitza: Regidoria de Joventut

Divendres 23 de juliol ales 22h, al Casal de Joves 
NIT DE CINE: EFECTO MARIPOSA
Organitza: Regidoria de Joventut

Dissabte 24 de juliol a les 22h, als jardins de Can Godó
CONCERTS A LA FRESCA: JOSEP FADÓ
Entrades anticipades a la Caixa Laietana. Preu: 16 €.
Organitza: Regidoria de Cultura

Dimarts 27 de juliol a les 17:30h, al Casal de Joves
TALLER DE HENNA
Organitza: Regidoria de Joventut

Dijous 29 de juliol de 18h a 20h, a l’Ajuntament de teià
TROBADES DE PROXIMITAT
Si vols fer arribar els teus suggeriments, queixes o preguntes als 
regidors de l’Ajuntament, ho pots fer cada darrer dijous de mes 
amb les trobades de Proximitat. Envía un  correu electrònic a 
l’adreça regidors@teia.cat i t’assignaran una hora per a la reunió.
Organitza: Regidoria de Participació Ciutadana

Diumenge 1 d’agost, de 16 a 19h, a la Cella Vinaria
VISITA TEATRALITZADA
Preu entrada + visita guiada habitual.

Dissabte 7 d’agost, a les 22h a la Cella Vinaria
JAZZ A LA CARTA
Preu: 5 €.

De dijous 2 a dissabte 5 setembre
SETMANA DE LA JOVENTUT
Piscina nocturna, campionat de Play, skate amb rollers i patinets, 
Cinema a la fresca, nit d’esports, henna, cercatasques i concerts!
Organitza: Regidoria de Joventut i Comissió Jove.

Dissabte 4 de setembre
EXCURSIÓ AL PARC ASTRONÒMIC DEL MONTSEC (ÀGER)
Organitza: Club Excursionista de teià
Més informació: www.cet.cat. telèfon: 609 550 414

Dissabte 4 i diumenge 5 de setembre, a la Cella Vinaria
Festa de la VINALIA RUSTICA
Festa romana de l’inici de la verema. Entrada gratuïta.

Dissabte 11 de setembre, a les 22h a la Cella Vinaria
HAVANERES– “ Grup Els Cremats”
Preu: 5€

Dimarts 14, 21 i 28 de setembre, 
de 20 a 22h a la Cella Vinaria
TALLER D’ENOLOGIA + PARC A TAULA
Preu (tres sessions): 16 €. Inscripció: reserves@cella-vinaria.cat

Dissabte 25 de setembre
EXCURSIÓ AL CAÑÓN DE AÑISCO (PIRINEU ARAGONÈS)
Organitza: Club Excursionista de teià
Més informació: www.cet.cat. telèfon: 609 550 414

Diumenge 19 de setembre
9ª CAMINADA POPULAR PER LA SERRALADA LITORAL
Organitza: Club Excursionista de teià
Més informació: www.cet.cat. telèfon: 609 550 414

Diumenge 26 de setembre, a la Cella Vinaria
JORNADA DE PORTES OBERTES

SI VOLEU SABER TOTES LES ACTIVITATS DELS PROPERS 
MESOS CONSULTEU L’AGENDA AL WEB: www.teia.cat

VOLS COL·LABORAR EN L’ORGANITZACIÓ DE LA FESTA MAJOR?
BUSQUEM VOLUNTARIS PER A COL·LABORAR EN LA FESTA POPULAR DE FESTA MAJOR

Posa’t en contacte amb la Comissió de Festes i t’orientarem; tant si és per col·laborar en 
moments molt puntuals com si ja vols començar a venir a les reunions de preparació. 
Truca’ns al 93 540 93 50 o bé envia un correu a cultura@teia.cat.


